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Αθήνα, σήµερα στις 11 Οκτωβρίου 2012, ηµέρα Πέµπτη και
ώρα 9.37’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βου-
λευτηρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την
προεδρία του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΥ ΝΑΚΟΥ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

(ΕΠΙΚΥΡΩΣΗ ΠΡΑΚΤΙΚΩΝ: Σύµφωνα µε την από 10-10-2012
εξουσιοδότηση του Σώµατος, επικυρώθηκαν µε ευθύνη του Προ-
εδρείου τα Πρακτικά της ΜΕ’ συνεδριάσεώς του, της 10ης Οκτω-
βρίου 2012, σε ό,τι αφορά στην ψήφιση στο σύνολό του σχεδίου
νόµου: «Κύρωση της Πράξης Νοµοθετικού Περιεχοµένου «Πα-
ράταση διάρκειας του Προγράµµατος �Βοήθεια στο Σπίτι�».)

Παρακαλείται η κυρία Γραµµατέας να ανακοινώσει τις αναφο-
ρές προς το Σώµα. 

(Ανακοινώνονται προς το Σώµα από την κ. Μαρίνα Χρυσοβε-
λώνη, Βουλευτή Μαγνησίας, τα ακόλουθα: 

Α. ΚΑΤΑΘΕΣΗ ΑΝΑΦΟΡΩΝ

1) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΜΙΧΑΗΛ ΚΡΙΤΣΩΤΑΚΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Βιάννου Νοµού Ηρακλείου
αιτείται την παραµονή  και λειτουργία του Ειρηνοδικείου στο
Δήµο Βιάννου.

2) Ο Βουλευτής Ηλείας κ. ΓΙΑΝΝΗΣ ΚΟΥΤΣΟΥΚΟΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  το Σωµατείο Εργαζοµένων Καζίνου-Ξε-
νοδοχείου και Τελεφερίκ Πάρνηθας αιτείται την άµεση επίλυση
των προβληµάτων που ανακύπτουν από τη µη τήρηση των συµ-
βατικών υποχρεώσεων της εταιρείας και την καταστρατήγηση
των εργασιακών σχέσεων.

3) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Εκπαιδευτικών Πρωτοβάθ-
µιας Εκπαίδευσης Νοµού Καρδίτσας «Νικόλαος Πλαστήρας» εκ-
φράζει την αντίθεσή του στις πρόσφατες αποσπάσεις δασκάλων
στο νοµό, λόγω έλλειψης συντονισµού των αρµόδιων φορέων,
µε αποτέλεσµα να δηµιουργούνται προβλήµατα στην οµαλή λει-
τουργία των σχολείων. 

4) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία το Σωµατείο Συµβασιούχων Πυ-
ροσβεστών Ανατολικής Κρήτης αιτείται τη συνέχιση της χορή-
γησης του επιδόµατος επικίνδυνης και ανθυγιεινής εργασίας και
τη χορήγησή του και στους υπόλοιπους συναδέλφους µε νοµο-
θετική ρύθµιση.

5) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Αξιωµατού-
χων Λιµενικού Σώµατος αιτείται την εξεύρεση λύσης για την
ιατροφαρµακευτική περίθαλψη των ασφαλισµένων της.

6) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Παγκρήτια Συνεταιριστική Τρά-
πεζα καταθέτει τις προτάσεις της για τη βελτιστοποίηση των
αναπτυξιακών ν. 3299/2004 και 3908/2011 σχετικά µε τις επιχο-
ρηγήσεις και τα φορολογικά κίνητρα που πρέπει να παρέχονται
στις επιχειρήσεις.

7) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία η Πανελλήνια Οµοσπονδία Ιδιο-
κτητών Κέντρων Ξένων Γλωσσών εκφράζει τις απόψεις της για
το θέµα της χορήγησης επάρκειας προσόντων διδασκαλίας
ξένων γλωσσών.

8) Ο Βουλευτής Έβρου κ. ΑΛΕΞΑΝΔΡΟΣ ΔΕΡΜΕΝΤΖΟΠΟΥ-
ΛΟΣ κατέθεσε αναφορά µε την οποία ο Σύλλογος Επαγγελµα-
τιών Εµπόρων και Βιοτεχνών Διδυµοτείχου Νοµού Έβρου
εκφράζει την αντίθεσή του στην αναστολή λειτουργίας του ΙΕΚ
Διδυµοτείχου.

9) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Ένωση Πληροφορικών Ελλάδας
αιτείται την αντιµετώπιση των διαχρονικών προβληµάτων που
υποβαθµίζουν την πληροφορική παιδεία και δηµιουργούν πλα-
σµατικές θέσεις υπεράριθµων καθηγητών πληροφορικής.

10) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΘΕΟΔΟΣΙΟΣ ΚΩΝ-
ΣΤΑΝΤΙΝΙΔΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑΣΙΜΙΔΟΥ κα-
τέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Δηµοτική Κοινότητα
Γουµένισσας του Δήµου Παιανίας του Νοµού Κιλκίς εκφράζει την
έντονη δυσαρέσκειά του για την επικείµενη συγχώνευση-κατάρ-
γηση του Ειρηνοδικείου Γουµένισσας.

11) Οι Βουλευτές, Αττικής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΓΚΙΟΚΑΣ, Επικρατείας
κ. ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ και Β’ Θεσσαλονίκης κ. ΕΛΕΝΗ ΓΕΡΑ-
ΣΙΜΙΔΟΥ κατέθεσαν αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια
‘Ενωση Γονέων Μουσικών και Καλλιτεχνικών Σχολείων αιτείται τη
δηµιουρ- γία ενιαίου περιφερειακού φορέα µε αρµοδιότητα τις
µετακινήσεις µαθητών ιδιαίτερα των υπερτοπικών-διαδηµοτικών
σχολείων.

12) Ο Βουλευτής Χαλκιδικής κ. ΕΥΘΥΜΙΟΣ ΚΑΡΑΝΑΣΙΟΣ κα-
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τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Αγροτικός Συνεταιρισµός Κα-
λυβών Πολυγύρου του Νοµού Χαλκιδικής παραθέτει τις προτά-
σεις του σχετικά µε την εµπορία και συγκοµιδή της πράσινης
ελιάς Χαλκιδικής.

13) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία ο Δήµος Βιάννου Νοµού Ηρα-
κλείου επισηµαίνει την αναγκαιότητα λειτουργίας του Ειρηνο-
δικείου Βιάννου.

14) Η Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΠΑΠΑΚΩΣΤΑ - ΣΙΔΗ-
ΡΟΠΟΥΛΟΥ κατέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Σύνδεσµος για
τα Δικαιώµατα της Γυναίκας εκφράζει την αντίθεσή τον στο εν-
δεχόµενο κατάργησης του µέτρου της ποσόστωσης για τη συµ-
µετοχή των δύο φύλων στα υπηρεσιακά συµβούλια δηµοσίων
υπηρεσιών, νοµικών προσώπων δηµοσίου δικαίου και οργανι-
σµών τοπικής αυτοδιοίκησης.

15) Ο Βουλευτής Α’ Αθηνών κ. ΝΙΚΗΤΑΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  ο κ. Χρήστος Σοροβός αιτείται τη
µετάταξή του από το Σισµανόγλειο Νοσοκοµείο της Αθήνας στο
Αγρίνιο λόγω σοβαρών οικονοµικών προβληµάτων που αντιµε-
τωπίζει ως πολύτεκνος πατέρας.

16) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία   παραθέτει τις προτάσεις του για
την τοποθέτηση διοικητικών υπαλλήλων σε θέσεις ευθύνης των
ΙΕΚ και των Σχολών Ξεναγών του Υπουργείου Τουρισµού.

17) Ο Βουλευτής Β’ Αθηνών κ. ΒΥΡΩΝ ΠΟΛΥΔΩΡΑΣ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  η Πανελλήνια Ένωση Θεολόγων εκφράζει
τη διαµαρτυρία της για τη µη πρόσληψη αναπληρωτών θεολόγων
παρά την ύπαρξη πολλών κενών θέσεων.

18) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στις οικονοµι-
κές ατασθαλίες ιατρών του δηµοσίου µέσω διαγνωστικών
κέντρων.

19) Η Βουλευτής Σερρών κ. ΑΦΡΟΔΙΤΗ ΣΤΑΜΠΟΥΛΗ κατέ-
θεσε αναφορά µε την οποία  οι Σύλλογοι Γονέων και Κηδεµόνων
των µαθητών µε αναπηρία του Νοµού Σερρών αιτείται να δοθεί
άµεσα λύση στο πρόβληµα µεταφοράς των µαθητών µε αναπη-
ρία λόγω λήξης των συµβάσεων µε αναδόχους αυτοκινητιστές.

20) Ο Βουλευτής Κυκλάδων κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΣΥΡΜΑΛΕΝΙΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Δήµαρχος Μυκόνου Νοµού Κυ-
κλάδων αιτείται την άµεση στελέχωση της ΔΟΥ Μυκόνου µε
επιπλέον προσωπικό.

21) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε κύ-
κλωµα απάτης µε φάρµακα εις βάρος ασφαλιστικών ταµείων.

22) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
θυστέρηση απονοµής δικαιοσύνης για την υπόθεση της ΔΕΥΑΠ.

23) Οι Βουλευτές, Α’ Θεσσαλονίκης κ. ΑΝΑΣΤΑΣΙΟΣ ΚΟΥΡΑ-
ΚΗΣ, Λαρίσης κ. ΔΗΜΗΤΡΗΣ ΓΕΛΑΛΗΣ και κ. ΗΡΩ ΔΙΩΤΗ κατέ-
θεσαν αναφορά µε την οποία  η ΕΛΜΕ Λάρισας καταγγέλλει
απόφαση της ΠΥΣΔΕ Λάρισας σχετικά µε παράτυπη τοποθέτηση
εκπαιδευτικού στο Λύκειο Νίκαιας.

24) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  ο Πρόεδρος του Επιµελητηρίου
Αχαΐας επισηµαίνει την ανάγκη διατήρησης του θεσµού της συ-
νεταιριστικής πίστης και αιτείται την επαναλειτουργία των συνε-
ταιριστικών τραπεζών.

25) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-

τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε λίστα
Ελλήνων ιδιωτών, που δόθηκε από τις αρµόδιες βρετανικές αρ-
χές, για αγοραπωλησίες που πραγµατοποιήθηκαν στο Λονδίνο
το 2009.

26) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε µεγάλο
αριθµό εκκρεµούντων υποθέσεων στα δικαστήρια της πρώην
Σχολής Ευελπίδων.

27) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά σε καταγγελία
επιχειρηµατία για απειλή του από Λίβυους πράκτορες για να
τους επιστραφούν τα χρήµατα που επένδυσε στην Ελλάδα η οι-
κογένεια του Καντάφι.

28) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Σοφάδων Νοµού Καρδίτσας αι-
τείται την παράταση της ρύθµισης οφειλών των πολιτών προς
τους  ΟΤΑ µέχρι το τέλος του έτους.

29) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία ο Πανελλήνιος Σύλλογος Φυσικοθεραπευ-
τών  αιτείται την άµεση καταβολή των οφειλών των ασφαλιστικών
οργανισµών προς τους εργαστηριούχους φυσικοθεραπευτές.

30) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
θυστέρηση αποπεράτωσης του τµήµατος Ροδοδάφνης-Ψαθό-
πυργου της σιδηροδροµικής γραµµής Κορίνθου-Πατρών.

31) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην πει-
θαρχική δίωξη του διοικητή της 6ης Υγειονοµικής Περιφέρειας,
καθώς και όλων των εµπλεκοµένων στην υπόθεση των τυφλών
της Ζακύνθου.

32) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται στην κα-
τάργηση δεκατριών Κέντρων Εκπαίδευσης των Ενόπλων Δυνά-
µεων µεταξύ των οποίων και το Κέντρο «Κανελλόπουλος» του
Πολεµικού Ναυτικού. 

33) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αφορά στον κίνδυνο
τραυµατισµού πολιτών από δεκάδες ετοιµόρροπα κτίρια κυρίως
στην οδό Γερµανού αλλά και σε άλλους κεντρικούς δρόµους της
Πάτρας. 

34) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας το οποίο αναφέρεται σε ανησυ-
χία γνωστού δικηγόρου της Αθήνας για τον κ. Ιωάννη Ματαντό,
που είχε αναλάβει την προώθηση των διακριτικών πληρωµών για
τη σύµβαση των υποβρυχίων.

35) Ο Βουλευτής Ηρακλείου κ. ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ κα-
τέθεσε αναφορά µε την οποία  η Οµοσπονδία Περιπτερούχων
Καπνοπωλών Ελλάδος καταθέτει τις προτάσεις και τις θέσεις της
σχετικά µε την άρση των αδικαιολόγητων περιορισµών στην πρό-
σβαση και την άσκηση επαγγελµάτων σχετικών µε τη λιανική πώ-
ληση καπνοβιοµηχανικών προϊόντων.

36) Η Βουλευτής Καρδίτσης κ. ΑΣΗΜΙΝΑ ΣΚΟΝΔΡΑ κατέθεσε
αναφορά µε την οποία  ο Δήµος Σοφάδων Νοµού Καρδίτσας αι-
τείται την επαναλειτουργία των λυκειακών τάξεων Ματαράγκας.

37) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αφορά σε απειλές που
δέχεται ο διοικητής της 6ης Υγειονοµικής Περιφέρειας.

38) Ο Βουλευτής Αχαΐας κ. ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΝΙΚΟΛΟΠΟΥΛΟΣ κα-
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τέθεσε δηµοσίευµα εφηµερίδας, το οποίο αναφέρεται σε ενδε-
χόµενη υποβάθµιση του δηµοτικού σχολείου στο Μαζαράκι
Αχαΐας.

Β. ΑΠΑΝΤΗΣΕΙΣ ΥΠΟΥΡΓΩΝ ΣΕ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ ΒΟΥΛΕΥΤΩΝ

1. Στην µε αριθµό 832/20-08-2012 ερώτηση του Βουλευτή κ.

Μιχαλάκη Νικoλάου δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ3Α 5034683 ΕΞ
2012/10-09-2012 έγγραφο από τον Υφυπουργό Οικονοµικών  η
ακόλουθη απάντηση:
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2. Στην µε αριθµό 856/21-08-2012 ερώτηση της Βουλευτού κ.
Κόλλια - Τσαρουχά Μαρίας δόθηκε µε το υπ’ αριθµ. Δ16/Φ1.5/

18435/978/13-9-2012 έγγραφο από τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής  η ακόλουθη απάντηση:
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το Δελτίο Επικαί-
ρων Ερωτήσεων της Παρασκευής 12ης Οκτωβρίου 2012. 

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρο 130 παρά-
γραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 405/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Κορινθίας της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρίστου Δήµα προς τον
Υπουργό Ναυτιλίας και Αιγαίου, σχετικά µε τις αυξανόµενες µε-
ταναστευτικές πιέσεις στα νησιά του Ανατολικού Αιγαίου. 

2. Η µε αριθµό 415/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθήνας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου κ. Ευκλείδη Τσακαλώτου προς τον Υπουρ-
γό Οικονοµικών, σχετικά µε τη στήριξη των συνεταιριστικών τρα-
πεζών από το Ταµείο Χρηµατοπιστωτικής Σταθερότητας.

3. Η µε αριθµό 422/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Ε’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Λακωνίας του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Λεωνίδα Γρηγοράκου προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την καθυστέρηση της πληρωµής
των εφηµεριών των ειδικευόµενων γιατρών. 

4. Η µε αριθµό 410/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κοζάνης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Ραχήλ Μακρή προς
τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τις οριστικές αποφάσεις
συγχωνεύσεων και διατήρησης των ΔΟΥ Πτολεµαΐδας και Νεά-
πολης Κοζάνης.

5. Η µε αριθµό 423/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθήνας του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Παναγιώ-
ταρου προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε τα φυσικά
πρόσωπα που είναι κάτοχοι οµολόγων του ελληνικού δηµοσίου
και εντάχθηκαν στο PSI+. 

6. H µε αριθµό 418/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Μαγνησίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Παρίση Μουτσινά
προς την Υπουργό Τουρισµού, σχετικά µε τη Γενική Γραµµατεία
Τουριστικών Υποδοµών και Επενδύσεων. 

7. Η µε αριθµό 427/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Β’ Αθήνας του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου
Κατσώτη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Πρόνοιας, σχετικά µε την καταβολή των δεδουλευµένων
στους εργαζόµενους που προσλήφθηκαν µέσω ΜΚΟ στα προ-
γράµµατα κοινωφελούς εργασίας. 

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου (Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής)

1. Η µε αριθµό 406/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Α’ Πειραιά της Νέας Δηµοκρατίας κ. Κωνσταντίνου Κατσαφάδου
προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Αγροτικής Ανάπτυξης και
Τροφίµων, σχετικά µε την καταβολή των αποζηµιώσεων στους
πυρόπληκτους της Τροιζηνίας. 

2. Η µε αριθµό 417/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Λασιθίου του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς-Ενωτικού
Κοινωνικού Μετώπου κ. Κωνσταντίνου Δερµιτζάκη προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την αύξηση στη συµµετοχή των
ασφαλισµένων στη φαρµακευτική δαπάνη. 

3. Η µε αριθµό 404/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Κερκύρας του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Αγ-
γελικής Γκερέκου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικό-
τητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την πο-
ρεία του σχεδίου νόµου περί ίδρυσης και λειτουργίας υδατοδρο-
µίων. 

4. Η µε αριθµό 412/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Θεσσαλονίκης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Χρυσούλας-
Μαρίας Γιαταγάνα προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και
Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τον πειθαρχικό έλεγχο αστυ-
νοµικού υπαλλήλου που συµµετείχε στις κινητοποιήσεις των σω-
µάτων ασφαλείας. 

5. Η µε αριθµό 424/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Σερρών του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Αρτέµιου Ματθαι-
όπουλου προς τους Υπουργούς Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίµων και Οικονοµικών, σχετικά µε την ιδιωτικοποίηση της
Ελληνικής Βιοµηχανίας Ζάχαρης (ΕΒΖ).

6. Η µε αριθµό 419/9-10-2012 επίκαιρη ερώτηση του Βουλευτή
Ευβοίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Δηµητρίου Αναγνω-
στάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε την αύξηση

των συνεδριάσεων της Επιτροπής του άρθρου 70Α του ν.
2238/1994 για την επίλυση των φορολογικών διαφορών. 

7. Η µε αριθµό 428/2-10-2012 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Πειραιά του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Δια-
µάντως Μανωλάκου προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος,
Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής, σχετικά µε την αναβάθµιση
του ΙΓΜΕ και την καταβολή των δεδουλευµένων στους εργαζο-
µένους του.  

Κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµαστε τώρα στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η πρώτη µε αριθµό 392/8-10-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Γ’ Αντιπροέδρου της Βουλής και Βου-
λευτή Χανίων της Νέας Δηµοκρατίας κ. Χρήστου Μαρκογιαννάκη
προς τους Υπουργούς Οικονοµικών και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας
και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την κατάργηση του Ει-
ρηνοδικείου και της ΔΟΥ Κισσάµου Χανίων. 

Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Μαρκογιαννάκης για δύο λεπτά. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής): Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, καµµιά φορά η άκαµπτη
εµµονή σε ρυθµίσεις και αποφάσεις, οι οποίες έχουν ληφθεί µε
αντικειµενικά κριτήρια, οδηγούν σε αποτελέσµατα, σε σχέση µε
τα ρυθµιζόµενα θέµατα, που είναι αντίθετα µε τα επιδιωκόµενα.
Και αυτό διότι συντρέχουν καµµιά φορά προϋποθέσεις και ιδιαι-
τερότητες, οι οποίες δεν λαµβάνονται υπ’ όψιν και έτσι ακριβώς
γίνεται αυτό που είπα προηγουµένως, δηλαδή έχουµε τα αντί-
θετα αποτελέσµατα. 

Αυτό ακριβώς συµβαίνει και µε την κατάργηση των δύο υπη-
ρεσιών που αναφέρονται στην επίκαιρη ερώτηση, την οποία έχω
καταθέσει για την περιοχή της Κισσάµου, για το Δήµο Κισσάµου,
του Ειρηνοδικείου και της ΔΟΥ. 

Σε πρόσφατη επίσκεψη την οποία είχαν κάνει φορείς και στα
δύο Υπουργεία και στο Υπουργείο Δικαιοσύνης και στο Υπουρ-
γείο Οικονοµικών –εσείς, κύριε Υφυπουργέ των Οικονοµικών, εί-
χατε κάποιο πρόβληµα εκείνη την ηµέρα και δεν ήσασταν ο ίδιος,
ήταν, όµως ο διευθυντής του γραφείου σας- εξέθεσαν µε κάθε
λεπτοµέρεια τα επιχειρήµατα που πραγµατικά αποδεικνύουν ότι
τυχόν εµµονή στις δύο αυτές αποφάσεις θα έχει αποτελέσµατα
και αντιοικονοµικά και αντιαναπτυξιακά σε κάθε περίπτωση. 

Ποια ήταν αυτά τα επιχειρήµατα; Η πόλις της Κισσάµου είναι
ο µοναδικός –παρακαλώ πάρα πολύ- άλλος πόλος ανάπτυξης
του Νοµού Χανίων. Έχουµε την πόλη των Χανίων και τους περια-
στικούς δήµους -και παρατηρείται ένας υδροκεφαλισµός στο
Νοµό- και έχουµε και την πόλη της Κισσάµου, η οποία κάνει µία
προσπάθεια ανάπτυξης. Είναι σηµείο αναφοράς των κατοίκων
µιας ευρύτερης περιοχής αποκοµµένης από τον υπόλοιπο νοµό. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αντιπροέδρου)

Δώστε µου, κύριε Πρόεδρε, ένα λεπτό ακόµη. 
Είναι έδρα δήµου, έχει µητρόπολη, έχει λιµάνι και λιµεναρχείο.

Είχε το ειρηνοδικείο, είχε τη ΔΟΥ, έχει µουσείο, έχει αστυνοµικό
τµήµα. Θα µπορούσε µε την πάροδο του χρόνου και µε δεδοµένο
ότι είναι η συνέχεια της Ιονίας Οδού και συνδέεται ακτοπλοϊκώς
µε την Πελοπόννησο, να γίνει ένας αξιόλογος χώρος ανάπτυξης. 

Με αυτό που γίνεται τώρα, στην ουσία αρχίζει ο µαρασµός και
η ερηµοποίηση της ευρύτερης περιοχής. 

Κύριε Υπουργέ, στη δευτερολογία µου θα πω κάποιες άλλες
ιδιαιτερότητες.

Όµως, θα πρέπει να ξέρετε ότι η αναστάτωση που έχει επέλθει
είναι απίστευτη. Συµβαίνουν αυτά τα οποία αναφέρω στην ερώ-
τησή µου, καταλήψεις, απεργίες και όλα τα άλλα. Ξέρετε ότι
αυτή η αναστάτωση και ο θυµός των κατοίκων δεν θέλουν να αν-
τιµετωπιστεί µε οίκτο. Θέλουν συµπαράσταση στη λύση του προ-
βλήµατός τους. 

Δεν είναι δυνατόν να αξιώνουµε από έναν κάτοικο της περιο-
χής της λεγόµενης «των εννέα χωριών», όπου είναι τόσο δύ-
σκολη η µετακίνηση, η επικοινωνία και η συγκοινωνία, να φύγει
–προσέξτε- από εκείνη την περιοχή και να πάει στα Χανιά για µια
φορολογική του υπόθεση ή για να κάνει ένα ειρηνοδικείο. Μου
είναι αδιανόητο, κύριε Υπουργέ Δικαιοσύνης –που είστε εδώ- να
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σκεφθώ ότι ένας ειρηνοδίκης θα φύγει για να πάει να κάνει αυ-
τοψία σε εκείνη την περιοχή για µια ένδικη διαφορά και θα χρει-
αστεί µία ηµέρα για να πάει και µία ηµέρα για να γυρίσει. 

Είναι προτιµότερο να παραµείνουν αυτές οι δύο υπηρεσίες
που µε την κατάργησή τους –προσέξτε- κανένα οικονοµικό όφε-
λος δεν θα έχει το δηµόσιο, όπως στην συνέχεια θα αποδεί-
ξουµε. Είναι, λοιπόν, προτιµότερο να παραµείνουν αυτές οι δύο
υπηρεσίες, ούτως ώστε και στην ανάπτυξη της περιοχής να συµ-
βάλλουν, αλλά και στην εξυπηρέτηση των κατοίκων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υφυπουρ-
γός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Μαυραγάνης. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύ-
ριε Πρόεδρε, σε σχέση µε την ερώτηση του κυρίου Βουλευτού
θα ήθελα να απαντήσω ότι όσον αφορά το Υπουργείο Δικαιοσύ-
νης, σε εφαρµογή των διατάξεων του Κώδικα Οργανισµού Δικα-
στηρίων και Κατάσταση Δικαστικών Λειτουργών, ζητήθηκε η
γνώµη των ολοµελειών των εφετείων της χώρας και ελήφθησαν
υπ’ όψιν στατιστικά στοιχεία κάθε ειρηνοδικείου, όπως ο αριθµός
υποθέσεων, ο αριθµός ειρηνοδικών, ο αριθµός δικαστικών υπαλ-
λήλων, το κόστος λειτουργίας και στέγασης, η γεωγραφική θέση,
η προσβασιµότητα και συγκοινωνιακά µέσα εξυπηρέτησης των
πολιτών και επίσης η επικαιροποίηση των αναγκών, δεδοµένου
ότι τα περισσότερα ειρηνοδικεία ιδρύθηκαν το 19ο αιώνα, ο αριθ-
µός των ειρηνοδικείων κατά πρωτοδικειακή περιφέρεια και οι
απόψεις των φορέων της τοπικής αυτοδιοίκησης και λοιπών το-
πικών παραγόντων. 

Το προεδρικό διάταγµα για κατάργηση, αφού ελέγχθηκε από
το Συµβούλιο της Επικρατείας και κυρώθηκε από τον Πρόεδρο
της Δηµοκρατίας, εστάλη για δηµοσίευση και µε το προεδρικό
διάταγµα αυτό επιτυγχάνεται ο εξορθολογισµός στην κατανοµή
των ειρηνοδικείων, η µείωση του κόστους λειτουργίας και η εξοι-
κονόµηση του ανθρώπινου δυναµικού µε τα λιγότερα δυνατά
προβλήµατα για τη λειτουργία της δικαιοσύνης. Συνεπώς, µέσα
σ’ αυτό το πλαίσιο έχουν ληφθεί και οι σχετικές αποφάσεις. 

Όσον αφορά τη συγχώνευση των ΔΟΥ στο Υπουργείο Οικονο-
µικών, όπως έχω τονίσει κατ’ επανάληψη, επειδή δεν είχε µελε-
τηθεί σε βάθος, συστήσαµε µία επιτροπή, η οποία έλεγξε τις
διάφορες περιπτώσεις και µε βάση αυτήν τη µελέτη, προχώρησε
σε κάποιες αποφάσεις. 

Βέβαια, όπως γνωρίζετε, έχει ανασταλεί µέχρι 22 Οκτωβρίου,
προκειµένου να γίνει κάποια προετοιµασία, σε σχέση µε τη δυ-
νατότητα λειτουργίας κάποιων γραφείων υπό τον τύπου φορο-
λογικού ΚΕΠ και οπωσδήποτε σε κάθε περίπτωση θα εντοπι-
στούν, και σε αυτήν τη φάση που έχουµε αναστείλει την εκτέλεση
της απόφασης, κάποια προβλήµατα που είναι δυνατόν να προ-
κύψουν από τις προτεινόµενες οργανωτικές µεταβολές και τα
συµπεράσµατα από αυτές τις µελέτες των προβληµάτων, θα λη-
φθούν υπ’ όψιν για την απόφαση που έχει σχέση µε την συγχώ-
νευση των ΔΟΥ. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο ερωτών

Αντιπρόεδρος κ. Χρήστος Μαρκογιαννάκης. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-

λής): Κύριε Πρόεδρε, θέλω να πιστεύω ότι οι πάντες θα συµφω-
νήσουν σε αυτήν την Αίθουσα ότι στη λειτουργία του δηµοσίου
υπάρχει ένας απίστευτος στρουθοκαµηλισµός. Εν προκειµένω,
«το κάνω πιο λιανά», για να το κατανοήσουµε. 

Είναι προφανές ότι όλες αυτές οι κινήσεις, συγχωνεύσεις, κα-
ταργήσεις υπηρεσιών γίνονται στα πλαίσια εξοικονόµησης χρη-
µάτων. Αυτή είναι η ουσία, κύριε Υπουργέ. Μας το επιβάλει η
τρόικα και το κάνουµε τώρα. Άλλωστε, όσον αφορά τις ΔΟΥ µας
είπε ο διευθυντής του γραφείου σας στη σύσκεψη ότι η τρόικα
έχει πει να υπάρχει µία ΔΟΥ σε κάθε νοµό.  Απλά είναι τα πράγ-
µατα. 

Αυτό όµως είναι στη λογική «πονάει δόντι και κόβει κεφάλι».
Διότι αν πάρουµε τη ΔΟΥ Κισσάµου, κύριε Υπουργέ, θα δείτε ότι,
ούτε εξοικονόµηση χρηµάτων υπάρχει, αλλά πολύ περισσότερο
και βραχυπρόθεσµα ακόµα, θα έχει αντίθετα αποτελέσµατα. 

Ενοικιάζεται ένα οίκηµα στην περιοχή, η ΔΟΥ Χανίων, όπου θα
µεταφερθούν οι υπηρεσίες έχει στενότητα χώρου και θα αναγ-
καστεί το δηµόσιο να νοικιάσει άλλο οίκηµα στην πόλη των Χα-

νίων µε πολύ ακριβότερο ενοίκιο και αγνοείτε την προσφορά του
Δήµου, ο οποίος είπε: «αναλαµβάνουµε εµείς τα έξοδα της στέ-
γασης της υπηρεσίας είτε εκεί που είναι είτε σε άλλο χώρο». 

Εποµένως, από την ώρα που δεν απολύονται υπάλληλοι, αλλά
απλά µετακινούνται οι υπάλληλοι στα Χανιά σε ένα άλλο κτήριο
ακριβότερο, αυτόµατα και βραχυπρόθεσµα ακόµα -εκτός από τις
µακροπρόθεσµες ζηµίες οι οποίες θα γίνουν, όπως σας είπα προ-
ηγουµένως και έχουν σχέση µε την ανάπτυξη της περιοχής-  θα
έχετε ζηµία. 

Εµείς κάνουµε -και κάνουν και οι φορείς του νοµού, της περιο-
χής- µια πρόταση: Μην καταργήσετε την υπηρεσία ή, αν θέλετε,
καταργήστε την τυπικά, µε την έννοια της ονοµασίας ως ΔΟΥ,
να παραµείνει η υπηρεσία στην περιοχή, χωρίς προϊστάµενο, να
είναι ένα παράρτηµα της ΔΟΥ Χανίων, όπου θα εξυπηρετούνται
οι κάτοικοι της ευρύτερης περιοχής.

Το ζήτηµα δεν είναι εγωιστικό, ότι σώνει και καλά θέλουµε
ΔΟΥ. Όχι. Θέλουµε υπηρεσία η οποία θα εξυπηρετεί την πε-
ριοχή.

Με αυτήν τη λογική θέλω να το δείτε, κύριε Υφυπουργέ των
Οικονοµικών, όπως επίσης και ο Υπουργός Δικαιοσύνης, ο
οποίος µπορεί να µη µου απαντά στην επίκαιρη, αλλά κατ’ ευτυχή
συγκυρία, είναι παρών.

Είχαµε την τύχη, κύριε Υπουργέ της Δικαιοσύνης, να αναπτύ-
ξουµε στον Υφυπουργό επίκαιρη ερώτηση που αναφέρεται και
σε εσάς, αλλά απαντά ο κύριος Υφυπουργός των Οικονοµικών.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου ένα λεπτό.
Κατ’ ευτυχή, λοιπόν, συγκυρία είναι εδώ ο Υπουργός της Δι-

καιοσύνης.
Όσον αφορά, λοιπόν, το ειρηνοδικείο πρυτάνευσε η σκέψη ότι

ο αριθµός των αποφάσεων ή των υποθέσεων -κάτι τέτοιο- θα
πρέπει να είναι το καθοριστικό κριτήριο που θα ληφθεί υπ’ όψιν.

Δεν λαµβάνεται, όµως, υπ’ όψιν αυτό που σας είπα προηγου-
µένως, ότι για να έρθει ένας κάτοικος της νοτιοδυτικής περιοχής
του Νοµού Χανίων στην πόλη των Χανίων, στο Ειρηνοδικείο Χα-
νίων για ασφαλιστικά µέτρα, θέλει µια µέρα να πάει, µια µέρα να
γυρίσει και επιπλέον, ο ειρηνοδίκης που θα κάνει την αυτοψία θα
θέλει αντίστοιχο χρόνο. Το πιθανότερο είναι να αποφύγει την αυ-
τοψία και το πιθανότατο είναι να οδηγηθούµε σε στρεβλές απο-
φάσεις.

Εποµένως από την ώρα που ο δήµος έρχεται και σας λέει
«προσφέρω το κτήριο, εγώ το πληρώνω, γλυτώνετε και το ενοί-
κιο», ισχύει εδώ και αυτό που είπα για τη ΔΟΥ, ότι κανείς δεν απο-
λύεται, απλά µετακινούνται οι υπάλληλοι στο Ειρηνοδικείο
Χανίων, άρα, παραµένοντας το ειρηνοδικείο εκεί που είναι γλυ-
τώνει το δηµόσιο χρήµατα. Διότι, επαναλαµβάνω ότι ο δήµος
προσφέρει κτήριο δωρεάν, παραµένουν οι υπάλληλοι εκεί που
είναι και δεν ξεσπιτώνονται και επιπλέον, απονέµεται η δικαιο-
σύνη αποκεντρωµένα, πιο αποτελεσµατικά και περισσότερο
σωστά.

Για αυτούς τους λόγους, θα παρακαλέσω πάρα πολύ και τον
παρόντα Υφυπουργό Οικονοµικών και τον παρόντα Υπουργό Δι-
καιοσύνης να επανεξετάσουν το ζήτηµα. Δεν σηµαίνει ότι όλες
οι περιπτώσεις πρέπει να κρίνονται µε τα ίδια κριτήρια. Η καθεµιά
περίπτωση έχει τη δική της ιδιαιτερότητα και εν προκειµένω, οι
ιδιαιτερότητες που προανέφερα είναι τέτοιες που πρέπει σοβα-
ρώς να ληφθούν υπ’ όψιν.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Αντιπρόεδρε, ολο-
κληρώστε παρακαλώ.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΜΑΡΚΟΓΙΑΝΝΑΚΗΣ (Γ’ Αντιπρόεδρος της Βου-
λής): Κύριοι Υπουργοί, η ύπαιθρος ερηµώνεται, το καταλάβατε;
Η ύπαιθρος, που είναι το θεµέλιο της ελληνικής κοινωνίας, ερη-
µοποιείται. Το δικό µου το χωριό, που έβγαλε εκατό επιστήµονες
µέσα σε τριάντα χρόνια από την αγροτιά, σήµερα έχει ερηµώσει.
Και αυτό οφείλεται σε πολλούς παράγοντες, όπως είναι και αυτοί
οι οποίοι σήµερα εν πολλοίς επιχειρούνται.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υφυπουρ-

γός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Μαυραγάνης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών):
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Κύριε Πρόεδρε, σχετικά µε την αναδιοργάνωση των ΔΟΥ θα
ήθελα να επισηµάνω ότι δεν είναι µια υποχρέωση που έχει επι-
βληθεί µόνο από τις συµφωνίες που έχει καταρτίσει η χώρα µας
στο πλαίσιο της δανειακής βοήθειας. Είναι αλλαγές πολλές οι
οποίες θα έπρεπε να είχαν γίνει υπό τη µορφή διαρθρωτικών αλ-
λαγών εδώ και πολλά χρόνια.

Ο εξορθολογισµός του φορολογικού µηχανισµού και η προ-
σοµοίωσή του µε µηχανισµούς ξένων χωρών, όπου η ΔΟΥ δεν
είναι ένα σηµείο αναφοράς και ούτε γνωρίζει κάποιος πού υπάρ-
χει ΔΟΥ, φορολογικό γραφείο, είναι κάτι στο οποίο πρέπει να µε-
ταβούµε και µε τη βοήθεια, βέβαια, των ηλεκτρονικών συστη-
µάτων.

Συνεπώς αυτή η προσπάθεια -η οποία, βεβαίως, έχει προβλή-
µατα, τα αναγνωρίζουµε και προσπαθούµε στην πράξη να τα λύ-
σουµε, να τα ξεπεράσουµε και όπου χρειάζεται να παρέµβουµε-
είναι µια προσπάθεια για να φτιάξουµε έναν σύγχρονο φορολο-
γικό µηχανισµό, µακριά από την επαφή πολίτη µε τις φορολογι-
κές αρχές, η οποία δεν έχει λειτουργήσει και τόσο καλά, όπως
γνωρίζετε και µε την υποστήριξη των ηλεκτρονικών συστηµάτων
πιστεύουµε ότι θα φτάσουµε στο επίπεδο εκείνο όπου δεν θα
χρειάζεται ο πολίτης να ταλαιπωρείται ή να προσφεύγει στις
ΔΟΥ.

Σ’ αυτήν τη φάση που είµαστε τώρα, προσπαθούµε να αντιµε-
τωπίσουµε τα όποια πρακτικά προβλήµατα έχουν ανακύψει. Και
θα τα αντιµετωπίσουµε. Και όπου χρειάζεται να δώσουµε µια ιδι-
αίτερη προσοχή, προκειµένου να µην έχουµε κάποιες παρεκτρο-
πές και προβλήµατα στους φορολογούµενους, αυτό και θα
πράξουµε. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστούµε. 
Η δεύτερη µε αριθµό 402/8-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου

κύκλου του Βουλευτή Α’ Αθήνας του Συνασπισµού Ριζοσπαστι-
κής Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού Μετώπου κ. Νικολάου Βού-
τση προς τον Υφυπουργό, στον Πρωθυπουργό, σχετικά µε τη
λήψη µέτρων για την αναβάθµιση και την αξιοποίηση του ανθρώ-
πινου δυναµικού της ΕΡΤ Α.Ε. δεν θα συζητηθεί λόγω κωλύµατος
του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται. 

Επόµενη είναι η πρώτη µε αριθµό 393/8-10-2012 επίκαιρη ερώ-
τηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου της Νέας Δη-
µοκρατίας κ. Ελευθερίου Αυγενάκη προς τον Υπουργό Οικονο-
µικών, σχετικά µε την αλλαγή του ισχύοντος νοµοθετικού πλαι-
σίου για τα τέλη κυκλοφορίας των οχηµάτων. 

Το λόγο έχει για δύο λεπτά ο ερωτών Βουλευτής κ. Αυγενά-
κης. 

ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, στην Ελλάδα σήµερα κυκλοφορούν περίπου

δέκα εκατοµµύρια τροχοφόρα οχήµατα διαφόρων κατηγοριών,
για τα οποία οι ιδιοκτήτες τους είναι υποχρεωµένοι να καταβάλ-
λουν τέλη κυκλοφορίας στο κράτος. 

Είναι γνωστό ότι υπάρχει πολύ µεγάλη στέρηση εσόδων από
τη µη καταβολή των τελών κυκλοφορίας από τους κατόχους οχη-
µάτων. Πρόκειται για τη λεγόµενη «τελοδιαφυγή». Επίσης, τα τε-
λευταία χρόνια έχει παρατηρηθεί µεγάλος αριθµός πολιτών που
καταθέτουν τις πινακίδες και τις άδειες κυκλοφορίας των οχηµά-
των τους, πράγµα το οποίο ενισχύει σε µεγαλύτερο βαθµό την
απώλεια εσόδων. 

Επιπροσθέτως, στη δαπάνη της κατάθεσης των πινακίδων πρέ-
πει να υπολογιστούν και οι χιλιάδες εργατοώρες που σπαταλών-
ται γι’ αυτήν τη διαδικασία τόσο από τους υπαλλήλους των
Υπουργείων Οικονοµικών και Υποδοµών, Μεταφορών και Δι-
κτύων όσο και από τους κατόχους των οχηµάτων. Ενδεικτικά
αναφέρουµε ότι το 2011 περίπου τριακόσιες εξήντα χιλιάδες και
το 2009 περίπου διακόσιες δέκα χιλιάδες πολίτες-ιδιοκτήτες οχη-
µάτων επισκέφτηκαν τις ΔΟΥ, προκειµένου να καταθέσουν τις
άδειες και τις πινακίδες των οχηµάτων τους. 

Αντιλαµβάνεστε, κύριε Υπουργέ, ότι είναι τεράστια η απώλεια
των εσόδων από την παραπάνω διαδικασία. Επίσης, ένα ακόµα
ενδεικτικό στοιχείο της «τελοδιαφυγής» είναι το γεγονός ότι το
2011 τα τέλη κυκλοφορίας αυξήθηκαν κατά 15%. Τελικά, όµως,
η αύξηση των εσόδων του κράτους ήταν µόνο 4%, δηλαδή δυ-
σανάλογη. 

Γίνεται, λοιπόν, άµεσα αντιληπτό, κύριε Υπουργέ, ότι µόνο από
αυτήν τη διαδικασία υπήρξε µείωση των προσδοκώµενων εσό-
δων κατά 11%, ήτοι δηλαδή περίπου 150 εκατοµµύρια ευρώ σε
σύνολο. 

Επίσης, θα ήθελα να προσθέσω στις περιπτώσεις της «τελο-
διαφυγής» και το φαινόµενο της µόνιµης κυκλοφορίας χιλιάδων
οχηµάτων από αλλοδαπούς µε ξένες πινακίδες που κατοικούν
και εργάζονται µόνιµα στην Ελλάδα. 

Βάσει των όσων σας προανέφερα, κύριε Υπουργέ, σας ρωτώ
αν προτίθεστε να αλλάξετε την ισχύουσα νοµοθεσία, σχετικά µε
την είσπραξη των τελών κυκλοφορίας είτε µέσω του εξορθολο-
γισµού των όρων για το ύψος των τελών κυκλοφορίας ανάλογα
µε την παλαιότητα και τον κυβισµό των οχηµάτων είτε µέσω της
µεταφοράς των τελών κυκλοφορίας στα καύσιµα, µε λίγα λόγια
µε τον εξορθολογισµό στο τελικό ύψος των τελών κυκλοφορίας. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υφυπουρ-

γός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Μαυραγάνης. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύ-

ριε Πρόεδρε, αυτήν τη στιγµή φυσικά και δεν µπορούν να αλλά-
ξουν τα τέλη κυκλοφορίας, γιατί βρισκόµαστε στο χρονικό εκείνο
σηµείο που πρέπει να επιβληθούν γι’ αυτήν τη χρονιά. Βέβαια,
οποιαδήποτε πρόταση για αλλαγή στο µέλλον είναι καλοδεχού-
µενη. Δεν είµαι δογµατικός, ακούω όλες τις απόψεις και µπορώ
να τις συζητήσω και εφ’ όσον έχουν µία βάση, µπορούµε να προ-
χωρήσουµε σε οποιαδήποτε αλλαγή. 

Όσον αφορά τώρα την πρόταση του κυρίου Βουλευτού, υπάρ-
χει ένα θέµα. 

Το πρώτο θέµα κατ’ αρχάς είναι ότι τα τέλη κυκλοφορίας δεν
είναι ανταποδοτικά. Όπως έχει νοµολογηθεί και από το Συµβού-
λιο της Επικρατείας, τα τέλη κυκλοφορίας είναι φόρος. 

Το δεύτερο που πρέπει κάποιος να δει είναι ότι αν τα συνδέσει
µε το καύσιµο, υπάρχει και ένα είδος καυσίµου το οποίο δεν µπο-
ρείς να ξεχωρίσεις εάν πάει για κίνηση ή για χρήση από τη βιο-
µηχανία. Παράδειγµα αποτελεί το πετρέλαιο κίνησης. 

Το τρίτο που ήθελα να πω είναι ότι το κριτήριο της παλαιότη-
τας εγκαταλείφθηκε µε το σκεπτικό ότι πλέον πρέπει να πάµε σε
ένα κριτήριο περιβαλλοντικό, που είναι η εκποµπή ρύπων. Έτσι,
µε βάση αυτό το κριτήριο από την 1 Ιανουαρίου 2010 ορίστηκαν
και οι εκποµπές διοξειδίου του άνθρακα που πρέπει να έχουν τα
αυτοκίνητα, για να πληρώνουν τα αντίστοιχα τέλη.

Συνεπώς η αναδιάρθρωση και ο εξορθολογισµός του τρόπου
υπολογισµού των τελών µέσω της εγκατάλειψης του κριτηρίου
της παλαιότητας και µέσω της κατάργησης και της µερικής
απορρόφησης από τα νέα τέλη κυκλοφορίας και του ειδικού
φόρου µεγάλου κυλινδρισµού, καθώς και µια αναλογικότερη και
δικαιότερη κλίµακα τελών κυκλοφορίας µε την προσθήκη νέων
κλιµακίων κυβισµού, αποτέλεσαν κάποιες ενέργειες, προκειµέ-
νου το σύστηµα να γίνει πιο αποτελεσµατικό και να ανταποκρί-
νεται καλύτερα στις συνθήκες της αγοράς, έτσι όπως έχουν
διαµορφωθεί τα τελευταία χρόνια. Επίσης, σας ανέφερα και τον
προβληµατισµό σε σχέση µε το καύσιµο, που έχει ένα πρακτικό
θέµα. 

Συνεπώς δεν είναι δυνατή η αλλαγή αυτήν τη στιγµή του συ-
στήµατος υπολογισµού των τελών κυκλοφορίας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστούµε, κύριε

Υπουργέ.
Το λόγο έχει ο κ. Αυγενάκης.
ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΑΥΓΕΝΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, η πρόταση που

σας έχω καταθέσει από τα τέλη Αυγούστου, δηλαδή η µεταφορά
των τελών κυκλοφορίας στα καύσιµα, είναι βέβαιο ότι θα επιφέ-
ρει τα προσδοκώµενα έσοδα στο κράτος –δηλαδή, αύξηση πε-
ρίπου 300 εκατοµµύρια ανά έτος- αλλά φυσικά και τη δικαιότερη
κατανοµή των βαρών αυτών στους χρήστες των οχηµάτων. Αν
αναλογιστούµε µάλιστα και τη σηµερινή συγκυρία, κατά την
οποία ο πολίτης υποχρεούται στο τέλος του χρόνου να καταβά-
λει εφάπαξ το ποσό των τελών κυκλοφορίας µε µειωµένο µισθό,
µε πρόσθετους έµµεσους φόρους, καταλαβαίνετε ότι είναι µάλ-
λον απαραίτητη η αλλαγή του ισχύοντος νοµοθετικού πλαισίου
για την αύξηση των εσόδων.
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Σχετικά τώρα µε το πρόβληµα, στο οποίο αναφέρεστε και στην
από 1-10-2012 απάντησή σας, αλλά και λίγο πριν στην τοποθέ-
τησή σας, ότι δηλαδή µε τη µεταφορά των εσόδων στα καύσιµα
µέσω ενός τέλους θα πληγούν επιχειρήσεις, οι οποίες χρησιµο-
ποιούν το καύσιµο για άλλη χρήση και όχι για κίνηση, θεωρώ,
κύριε Υπουργέ, ότι υπάρχει τρόπος. Υπάρχει τρόπος αποφορο-
λόγησης και συµψηφισµού του ποσού αυτού, παραδείγµατος
χάριν, µέσω δηλώσεων ΦΠΑ. Παρακαλώ, κρατήστε το ως µια πι-
θανή πρώτη λύση στα τεχνικά ζητήµατα, τα οποία επικαλείστε.

Ακόµα, όταν ο κάτοχος του αυτοκινήτου έχει το όχηµά του σε
πλήρη κίνηση, εκ των πραγµάτων, κύριε Υπουργέ, θα υποχρεω-
θεί να προβεί και σε άλλου είδους δαπάνες, οι οποίες θα επιφέ-
ρουν στο κράτος έσοδα και θέσεις εργασίας κατ’ επέκταση. Για
παράδειγµα, θα αναγκαστεί να το ασφαλίσει, να πληρώσει έξοδα
συντήρησης και άλλες µικροδαπάνες, οι οποίες θα αποφέρουν
τα ανάλογα έσοδα στο κράτος. Αν είχα χρόνο, θα σας έδινα και
άλλες πιθανές λύσεις στα τεχνικά προβλήµατα, που επικαλεστή-
κατε.

Κλείνοντας την ερώτησή µου, κύριε Υπουργέ, θα ήθελα να ση-
µειώσω έναν ακόµη λόγο, τον οποίο πρέπει να λάβετε πολύ σο-
βαρά υπ’ όψιν σας, έστω και στο µελλοντικό σχεδιασµό που
είπατε ότι θα κάνετε. Να λάβετε υπ’ όψιν την πρόταση αυτή, σχε-
τικά µε τον εξορθολογισµό του ύψους των τελών κυκλοφορίας
και όχι µε τη συνεχή αύξησή του, γιατί στις µέρες µας, σε πε-
ρίοδο κρίσης, τείνει να αφανιστεί ένας ολόκληρος επαγγελµατι-
κός κλάδος. Είναι αυτός των ενοικιαζόµενων αυτοκινήτων.

Κύριε Υπουργέ, η δηµιουργία ευνοϊκής ρύθµισης, όπως αυτής
που σας πρότεινα, είµαι βέβαιος ότι θα βοηθήσει στην επιβίωση
ενός κλάδου, ο οποίος µάλιστα δουλεύει εποχικά.

Για όλους τους παραπάνω λόγους θεωρώ, κύριε Υπουργέ, ότι
πρέπει να λάβετε πολύ σοβαρά υπ’ όψιν σας την αναγκαιότητα
της τροποποίησης του νόµου είτε µέσω του εξορθολογισµού των
όρων για το ύψος των τελών κυκλοφορίας ανάλογα µε την πα-
λαιότητα και τον κυβισµό των οχηµάτων –και δεν ικανοποιούµαι
από την αιτιολογία που αναφέρατε λίγο πριν ότι πρόκειται για
ένα περιβαλλοντικό φόρο, δεν πείθουµε κανέναν και φυσικά ούτε
αυτούς που µας παρακολουθούν αυτή την ώρα- είτε µέσω της
µεταφοράς των τελών κυκλοφορίας στα καύσιµα. Είναι επιτα-
κτική ανάγκη πλέον υιοθέτησης µιας πραγµατικά βιώσιµης
λύσης, η οποία θα ευνοεί και το κράτος, αλλά και τους πολίτες.
Τα οριζόντια µέτρα, οι άκριτες αυξήσεις, έχει αποδειχθεί ότι δεν
ωφελούν και φυσικά δεν αυξάνουν τα έσοδα του κράτους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υφυπουρ-

γός Οικονοµικών κ. Γεώργιος Μαυραγάνης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Ευ-

χαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Κύριε Βουλευτά, άκουσα µε προσοχή τα όσα είπατε. Είµαι στη

διάθεσή σας για να υποβάλετε την ολοκληρωµένη πρόταση,
αρκεί να ξεπεράσετε ένα πρακτικό θέµα που σας είπα.

Έχω, όµως, την επιφύλαξη ότι οποιαδήποτε επίρριψη φόρου
στα καύσιµα προκαλεί περαιτέρω πρόβληµα στην αγορά, δεδο-
µένου ότι οι τιµές των φόρων στα καύσιµα δεν είναι από τις χα-
µηλότερες στην Ευρώπη και θα έχουµε αλυσιδωτές επιπτώσεις.
Σε κάθε περίπτωση, πάντως, είµαι ανοιχτός να συζητήσω οτιδή-
ποτε θέλετε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Ευχαριστούµε.
Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 389/8-10-2012 επίκαιρη

ερώτηση δευτέρου κύκλου της Βουλευτού Μαγνησίας των Ανε-
ξάρτητων Ελλήνων κ. Μαρίνας Χρυσοβελώνη προς τους Υπουρ-
γούς Οικονοµικών και Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων
Δικαιωµάτων, σχετικά µε τη διερεύνηση των υποθέσεων των πο-
λιτικών προσώπων. 

Το λόγο έχει η ερωτώσα Βουλευτής κ. Χρυσοβελώνη για δύο
λεπτά.

ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στην αρµόδια Επιτροπή Θεσµών και Διαφάνειας την περα-

σµένη Δευτέρα είχαµε ένα ακόµη επεισόδιο στο σήριαλ της χα-
µένης λίστας. Πρωταγωνιστής ήταν ο προϊστάµενος του ΣΔΟΕ
κ. Στασινόπουλος, ο οποίος είναι εφοριακός, ανήκει στο περιβάλ-
λον του Πρωθυπουργού κ. Σαµαρά και είναι υφιστάµενός σας.

Εποµένως, αυτά που δήλωσε στην Επιτροπή Θεσµών και Διαφά-
νειας θα πρέπει να σας απασχολήσουν.

Είπε, λοιπόν, ο κ. Στασινόπουλος ότι µέχρι τότε που είχε δεχθεί
την επίσκεψη του κ. Κανελλόπουλου στο ΣΔΟΕ –θυµίζω ότι ο κ.
Κανελλόπουλος ανήκει επίσης στο περιβάλλον του Πρωθυπουρ-
γού και είναι διευθυντής του γραφείου του- ο ίδιος ο επικεφαλής
του ΣΔΟΕ δεν γνώριζε την ύπαρξη της λίστας Λαγκάρντ. Είπε
απλώς πως κάτι είχε ακούσει για το 1,5 δισεκατοµµύριο ευρώ
δύο χιλιάδων Ελλήνων µεγαλοκαταθετών σε ελβετική τράπεζα. 

Όλα, όµως, αυτά λεγόντουσαν την ώρα που σύµφωνα µε πλη-
ροφορίες οι οικονοµικοί εισαγγελείς Γρηγόρης Πεπόνης και Σπύ-
ρος Μουζακίτης είχαν βρει στο φάκελο για τη λεγόµενη λίστα
Λαγκάρντ έγγραφο του ΣΔΟΕ και αλληλογραφία υπηρεσιακών
παραγόντων του Υπουργείου Οικονοµικών που αποδείκνυαν ότι
η λίστα υπήρχε στα χέρια των αρµοδίων. 

Όπως είναι κατανοητό, όλα τα παραπάνω επιβάλλουν πλέον
τη διερεύνηση για τυχόν ξέπλυµα της λίστας που έδωσε ο Πρό-
εδρος του ΠΑΣΟΚ, κάτι που αν έχει συµβεί, θα έχει ως αποτέλε-
σµα να µην φτάσουν τα σωστά ονόµατα των καταθετών στους
αρµόδιους ελεγκτές. 

Πριν λίγες µέρες, λοιπόν, επισκέφθηκε τον κ. Στασινόπουλο ο
διευθυντής του πρωθυπουργικού γραφείου κ. Κανελλόπουλος,
ο οποίος του ενεχείρησε την άγνωστη λίστα. Και αφού πήρε τη
λίστα, δεν ξεκίνησε ως όφειλε έλεγχο των προσώπων που περι-
είχε, αλλά έσπευσε να την παραδώσει στον κ. Πεπόνη για να
απαλλαγεί. Αυτή είναι η αίσθηση καθήκοντος και τελικά η σοβα-
ρότητα που χαρακτηρίζει τους συνεργάτες του Πρωθυπουργού.
Σήµερα βέβαια δεν είµαστε εδώ για να αξιολογήσουµε τη σοβα-
ρότητα των πρωθυπουργικών φίλων. 

Εσείς, όµως, ως πολιτικός προϊστάµενος του ΣΔΟΕ έχετε
άµεση ευθύνη για όσα συµβαίνουν εκεί και θα πρέπει άµεσα να
επιληφθείτε του θέµατος.

Σε συνάρτηση µε τα παραπάνω, λοιπόν, θέτω δύο πολύ συγ-
κεκριµένα ερωτήµατα που αφορούν τα πολιτικά πρόσωπα. 

Το πρώτο αφορά τους τραπεζικούς λογαριασµούς των λεγό-
µενων πολιτικώς εκτεθειµένων προσώπων, στα οποία ανήκουν εξ
ορισµού Υπουργοί, Βουλευτές, όπως περιγράφονται στις οδη-
γίες της διεθνούς Οµάδας Χρηµατοπιστωτικής Δράσης FATF. Με
αφορµή, λοιπόν, το αίτηµα που έγινε πρόσφατα στην Ελβετία
προς την Ένωση Ελβετικών Τραπεζών, αναπτύχθηκε µία παρα-
φιλολογία για τους λόγους που δεν είχε συνέχεια η υπόθεση
αυτή, καθώς η Ένωση δήλωσε αναρµόδια.

Μία από τις δικαιολογίες που προβλήθηκαν είναι πως και για
το άνοιγµα των τραπεζικών τους λογαριασµών πρέπει οι ίδιοι οι
πολιτικοί να δώσουν τα στοιχεία των λογαριασµών τους και όχι
απλώς µία συναίνεση για να ανοίξουν. Όµως, σύµφωνα µε τις
οδηγίες της FATF σχετικά µε την παροχή πληροφόρησης για τέ-
τοια πρόσωπα -οι οποίες οδηγίες, όπως γνωρίζετε, δεσµεύουν
την Ελβετία, όπως και την Ελλάδα άλλωστε- οι ευρωπαϊκές τρά-
πεζες είναι υποχρεωµένες να τηρούν ξεχωριστά αρχεία και να
παρέχουν πληροφόρηση στις εποπτεύουσες κρατικές αρχές,
επιδεικνύοντας µάλιστα αυξηµένη δέουσα επιµέλεια.

Κατόπιν αυτού ερωτάστε: Γιατί δεν απευθυνθήκατε ή απευθύ-
νεστε στις αρµόδιες εθνικές αρχές των ευρωπαϊκών χωρών που
συµµετέχουν στην FATF και δεσµεύονται από τις οδηγίες της για
την πληροφόρηση σχετικά µε λογαριασµούς πολιτικά εκτεθειµέ-
νων προσώπων;

Δεύτερον, ειδικά για τη λίστα των ακινήτων που ζητήσατε από
τη βρετανική κυβέρνηση, ερωτάστε γιατί δεν ψάχνετε για αγορές
ακινήτων πριν το 2009; Δεν σας ενδιαφέρουν όσοι αγόρασαν ακί-
νητα µεγάλης αξίας στο Λονδίνο από το 2000 και µέχρι σήµερα;
Αν όχι, γιατί κάνετε αυτήν την εξαίρεση;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υφυπουρ-
γός κ. Γεώργιος Μαυραγάνης για τρία λεπτά.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Θα
περιοριστώ στα ερωτήµατα που έχετε θέσει και µε την ερώτησή
σας.

Όσον αφορά αυτήν τη λίστα στην οποία αναφερθήκατε, υπάρ-
χει εισαγγελική παραγγελία και είναι αντικείµενο αυτής της πα-
ραγγελίας η διαλεύκανση της υποθέσεως.

Όσον αφορά τις πληροφορίες που θα πρέπει να ζητηθούν

2508 �         ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



µέσα από τις αρµόδιες αρχές σε σχέση µε την καταπολέµηση
της νοµιµοποίησης εσόδων από παράνοµη δραστηριότητα,
αυτές οι πληροφορίες ζητούνται από την Αρχή Καταπολέµησης
της Νοµιµοποίησης Παράνοµων Εσόδων. Για να µπορέσει να ζη-
τήσει πληροφορίες η αρχή, θα πρέπει να διατυπώσει πραγµατικά
περιστατικά, τα οποία να δικαιολογούν υπόνοιες για ξέπλυµα
µαύρου χρήµατος, να αναφέρει δηλαδή, κάποια εγκληµατική
δραστηριότητα από την οποία υπάρχουν υπόνοιες για παράνοµη
πράξη. Χωρίς µια τέτοια λογικά και νοµικά θεµελιωµένη υπόνοια,
η αναφερόµενη στον τίτλο αρχή ούτε θα µπορούσε να ζητήσει
ούτε θα µπορούσε, αν ακόµη ζήταγε η αντίστοιχη αρχή, να πα-
ράσχει τις πληροφορίες για οποιονδήποτε πολίτη. 

Όσον αφορά αυτό το οποίο ρωτάτε για τα ακίνητα, από τη Γε-
νική Γραµµατεία Πληροφοριακών Συστηµάτων έχουν προκύψει
στοιχεία, τα οποία ερευνώνται από τις αρµόδιες φορολογικές
αρχές. Τα στοιχεία αυτά αφορούν υποθέσεις αγορών ακινήτων
ιδιωτών έως 31-12-2010. Όπως γνωρίζετε οι ιδιώτες δεν έχουν
πόθεν έσχες και επειδή είναι ακίνητα εξωτερικού, αυτά δεν ανα-
φέρονται στην κατάσταση Ε9. Θα πρέπει, όµως, να αναφέρονται
ως ποσά για την αγορά περιουσιακών αγαθών. Αυτό ερευνάται
από τις αρµόδιες ελεγκτικές αρχές. Όταν ολοκληρωθεί η έρευνα
και εφόσον προκύψουν σχετικά αποτελέσµατα, θα προχωρή-
σουµε στον καταλογισµό τυχόν φόρων.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει η συνάδελ-

φος κ. Χρυσοβελώνη.   
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Από την τοποθέτηση του κυρίου

Υπουργού, διαπιστώνω ότι δεν βλέπει να υπάρχει κάποιο ειδικό
πρόβληµα σχετικά µε τον κ. Στασινόπουλο. Εποµένως να κατα-
λήξω ότι αναλαµβάνει και την πολιτική ευθύνη για όσα έχουν
συµβεί µε το ΣΔΟΕ.

Σε ό,τι αφορά την αποστολή του περίφηµου εκείνου αιτήµατος
για άνοιγµα τραπεζικών λογαριασµών Βουλευτών, που ενδεχο-
µένως, υπάρχουν στην Ελβετία, προς την Ένωση Ελβετικών Τρα-
πεζών, το οποίο επισηµαίνω ενέκρινε ο κ. Προβόπουλος, θα
ήθελα να ξέρω σύµφωνα και µε όσα δήλωσα στην πρωτολογία
µου, εάν συµφωνείτε µε την εκτίµηση των δηµοσιογράφων πως
αποτελούσε µια παρωδία έρευνας. Εγώ βεβαίως είµαι περισσό-
τερο της άποψης ότι έτσι, όπως έγιναν τα πράγµατα, κάποιοι
ήθελαν να πετάξουν την µπάλα στην εξέδρα, µακριά από τα
πραγµατικά και επικίνδυνα για τους ίδιους ερωτήµατα.

Θέλω, κύριε Υφυπουργέ, να επανέλθω στην αποκάλυψη της
εφηµερίδας «NEW YORK TIMES» στις 28-9-2012, ότι το Υπουρ-
γείο Οικονοµικών ζήτησε και πήρε από τις βρετανικές αρχές
λίστα Ελλήνων µε ακριβά ακίνητα στο Λονδίνο. Το περίεργο είναι,
όπως προανέφερα, ότι το αίτηµα του Υπουργείου Οικονοµικών
επικεντρώθηκε αποκλειστικά σε αγοραπωλησίες ακινήτων από
Έλληνες υπηκόους µετά το 2009, αλλά και το γεγονός πως ανά-
µεσα στα τετρακόσια ονόµατα ατόµων που εντοπίστηκαν, δεν
υπάρχει κανένα απολύτως πολιτικό πρόσωπο παρά µόνο επιχει-
ρηµατίες, τραπεζίτες, εφοπλιστές και αθλητές, σύµφωνα µε τα
λεγόµενα του Γενικού Γραµµατέα κ. Θεοχάρη.

Το ερώτηµα λοιπόν είναι, όπως προανέφερα, γιατί δεν ψά-
χνουµε –και επιµένω σ’ αυτό- πριν από το 2009. Τι φοβόµαστε
ότι θα βρούµε στο Λονδίνο; Και πάνω απ’ όλα, ποιους φοβόµα-
στε; Αυτό για εµένα είναι και το πλέον ανησυχητικό ερώτηµα. 

Το γεγονός και µόνο ότι έχει ανακύψει ένα τέτοιο σοβαρό ζή-
τηµα, καθιστά την όλη αναζήτηση πληροφοριών στο εξωτερικό
ισοδύναµη, κατά την άποψή µου, µε συγκάλυψη. 

Και βεβαίως, κύριε Υφυπουργέ, δεν αναφέροµαι σ’ εσάς. Είστε
απ’ ό,τι γνωρίζω, συνάδελφος δικηγόρος και σας συνοδεύει µια
πάρα πολύ καλή φήµη. Μιλώ αποκλειστικά και µόνο πολιτικά.
Γιατί κάποιες φορές υπάρχουν πολιτικές εξαρτήσεις και η
όσµωση µεταξύ διαφορετικών χώρων, οδηγεί στο να διαχέονται
αναθυµιάσεις που µολύνουν συνολικά τον πολιτικό κόσµο της
χώρας µας.

Εδώ βρίσκεται η ευθύνη η δική µας, δηλαδή των πολιτικών: να
βρούµε τα κοµµάτια του συστήµατος που σήπονται και να τα κό-
ψουµε, όχι να κάνουµε συµφωνίες µαζί τους ούτε να προσπα-
θούµε να τα προστατεύσουµε, επειδή φανταζόµαστε ότι, αν θα
λείψουν, θα καταρρεύσει όλο το οικοδόµηµα.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υφυπουρ-

γός κ. Γεώργιος Μαυραγάνης.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΜΑΥΡΑΓΑΝΗΣ (Υφυπουργός Οικονοµικών): Κύ-

ριε Πρόεδρε, µε τις τελευταίες ρήσεις της κυρίας Βουλευτού φυ-
σικά και συµφωνώ. Θα πρέπει να µην εκτοξεύουµε καταγγελίες
και θα πρέπει να είµαστε πάρα πολύ προσεκτικοί µε όλους αυ-
τούς οι οποίοι εξετάζονται. 

Όσον αφορά το θέµα που τέθηκε για τη λίστα µε τα ακίνητα,
σας απάντησα ότι από την ενηµέρωση που υπήρξε από τις υπη-
ρεσίες, αυτή η λίστα αναφέρεται σε αγοραπωλησίες µέχρι τις
31-12-2010 και εφόσον υπάρξουν στοιχεία, θα διαβιβαστούν για
τη βεβαίωση των φόρων που αναλογούν.

Αυτήν τη στιγµή το πρόβληµα είναι, ότι θα πρέπει να δώσουµε
κάποιες προτεραιότητες στην επεξεργασία των στοιχείων και να
κοιτάξουµε και πιο πίσω από το 2009, όπως είπατε. Νοµίζω όµως
ότι αυτή τη στιγµή πρέπει να επικεντρωθούµε σε κάτι που έχω
πει: και σε απαντήσεις σε ερωτήσεις συναδέλφων σας, ότι δη-
λαδή, στα χέρια µας αυτήν τη στιγµή έχουµε τα εµβάσµατα τα
οποία έχουν σταλεί τα τελευταία χρόνια. Όπως έχω πει, αυτό
αποτελεί ένα µικρό περιουσιολόγιο και θα πρέπει µε όλες µας
τις δυνάµεις να δώσουµε προτεραιότητα σ’ αυτό, γιατί εκεί υπάρ-
χουν πάρα πολύ κρίσιµα στοιχεία. 

Όπως ξέρετε, ο κάθε Υπουργός ή το κάθε πολιτικό πρόσωπο
–το είπα και σε άλλη ερώτηση τη Δευτέρα- δεν µπορεί και δεν
πρέπει να ασχολείται µε τον έλεγχο του καθενός. Δεν είναι αυτή
η αρµοδιότητα του Υπουργού. Στο εξωτερικό ο Υπουργός έχει
την ευθύνη για τη φορολογική πολιτική, όχι για να ασχολείται µε
τους ελέγχους και να επεµβαίνει στους ελέγχους.

Αυτό λοιπόν που εγώ έχω προτάξει, είναι να επεξεργαστούµε
αυτήν τη λίστα. Έχουµε τελειώσει την πρώτη επεξεργασία για
ένα περίπου 25%. Υπάρχουν αναντιστοιχίες µεταξύ των δηλώ-
σεων και των εµβασµάτων και πολύ γρήγορα, όπως έχω υποσχε-
θεί στη Βουλή, θα κινηθούµε, για να ζητήσουµε να µας
δικαιολογήσουν τις αναντιστοιχίες και, εφόσον δεν δικαιολογη-
θούν, να προχωρήσουµε σε φορολόγησή τους. Νοµίζω ότι αυτό
είναι το πρώτο βήµα. Υπάρχουν πάρα πολλές πληροφορίες που
µπορούν να αξιοποιηθούν και να ζητηθούν, συµφωνώ µαζί σας,
όµως εδώ έχουµε κάτι πολύ χειροπιαστό. Έχουµε ένα µικρό πε-
ριουσιολόγιο και πρέπει να το αξιοποιήσουµε πάρα πολύ γρή-
γορα γιατί, όπως έχω πει, υπάρχει αίτηµα αποκατάστασης του
αισθήµατος δικαίου στην κοινωνία. Δεν µπορεί η κοινωνία αυτήν
τη στιγµή να βλέπει ότι κάποιοι ξεφεύγουν, ότι κάποιοι δεν πλη-
ρώνουν και ότι τα βάρη πέφτουν σ’ αυτούς που είναι πάντα νό-
µιµοι.

Συνεπώς εγώ σας υπόσχοµαι ότι θα προσπαθήσουµε ως πολι-
τική ηγεσία, να κάνουµε όσο το δυνατόν καλύτερη επεξεργασία
πληροφοριών, αλλά ξεκινάµε από κάτι που είναι χειροπιαστό και
σας υπόσχοµαι ότι πολύ σύντοµα θα έχετε ενηµέρωση για την
έρευνα και για τα αποτελέσµατα αυτής.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Θα συζητηθεί η τρίτη µε

αριθµό 391/8-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του
Βουλευτή Δωδεκανήσου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινή-
µατος κ. Δηµητρίου Κρεµαστινού προς τον Υπουργό Δικαιοσύ-
νης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε τη
λειτουργία της Αρχής Προστασίας Προσωπικών Δεδοµένων.

Το λόγο έχει ο κ. Κρεµαστινός για δύο λεπτά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, το ότι προΐστα-

ται τού Υπουργείου Δικαιοσύνης ένας άνθρωπος µε τέτοιο ήθος
και τέτοια πείρα, είναι και ο λόγος που µε προτρέπει να υποβάλω
αυτήν την επίκαιρη ερώτηση η οποία αφορά τη λειτουργία της
Αρχής Προστασίας Προσωπικών Δεδοµένων υπό την εξής έν-
νοια: Πώς µπορεί να δίδονται τα ονόµατα αυτών που επ’ αυτο-
φώρω συλλαµβάνονται για εγκληµατικές πράξεις; Σε ορισµένα
θέµατα έχουµε φτάσει σε τελείως λάθος πρακτική, ακόµα και σ’
ένα τροχαίο ατύχηµα να µη δηµοσιοποιείται το όνοµα του ατυ-
χούς που σκοτώθηκε και την ίδια στιγµή στην εφηµερίδα της
επόµενης µέρας να υπάρχει το αγγελτήριο του θανάτου. 

Είναι, δηλαδή, ακραία περίπτωση που η Αρχής Προστασίας
Προσωπικών Δεδοµένων πρέπει να δει. 
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Δεν µιλώ βέβαια γι’ αυτό αλλά για τα σοβαρότερα. Λέµε, πα-
ραδείγµατος χάριν, «αλλοδαπός εγκληµατίας» και αµέσως είναι
στίγµα για όλους τους αλλοδαπούς, ενώ είναι ένας άνθρωπος
που λέγεται τάδε και είναι ο συγκεκριµένος. Αν δεν το γράψεις,
σηµαίνει ότι αυτός στο µικρόκοσµό του, στην πολυκατοικία του,
στο χωριό του µπορεί να διαπράξει την ίδια πράξη. Πρόκειται για
ένα βιαστή, για έναν εγκληµατία, ένα ληστή, οτιδήποτε. Αν δεν
ονοµαστεί αυτός είναι πολύ πιθανό να διαπράξει την ίδια πράξη
την εποµένη, τη µεθεποµένη κ.λπ. Η προστασία των νοµοταγών
πολιτών πώς µπορεί να διαφυλαχθεί; 

Η επίκαιρη ερώτησή µου λοιπόν είναι, αν σκέφτεται –προβλη-
µατίζεται, είµαι βέβαιος- ο Υπουργός και το Υπουργείο να ανα-
διατυπώσει το νόµο της Αρχής Προστασίας των Προσωπικών
Δεδοµένων ούτως, ώστε να διευκολύνει και να διαλευκάνει κα-
λύτερα το όλο θέµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υπουργός
κ. Αντώνιος Ρουπακιώτης.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Καθηγητά, όπως
ξέρετε, η αστυνοµία συλλέγει αποδεικτικό υλικό, αξιόπιστο ή µη,
ελλιπές ή µη και το αποστέλλει στην εισαγγελία. Στην εισαγγελία
αποστέλλεται υλικό και από άλλες πηγές ενδεχοµένως, που
αφορά πράξεις που ελέγχονται, γιατί ενδεχοµένως βρίσκονται
εκτός των ορίων του νόµου. Αυτή διατάσσει προκαταρκτική εξέ-
ταση, ασκεί ποινική δίωξη, ακολουθεί προανάκριση. 

Ως εδώ η Αρχή Προστασίας Δεδοµένων Προσωπικού Χαρα-
κτήρα δεν έχει καµµία απολύτως σχέση. Δεν παρεµβαίνει, δεν
παρεµποδίζει, δεν επικαλύπτει, δεν καλύπτει. 

Ποιος όµως είναι ο σκοπός ή ο θεσµικός και κοινωνικός ρόλος
της αρχής; Να διασφαλίζει τα προσωπικά δεδοµένα έτσι, ώστε
αυτά να µη σπιλώνονται, να µη ρίχνονται στην αγορά, να µη γί-
νονται βορά της εύκολης καταγγελίας και του λαϊκισµού. 

Ωστόσο απ’ αυτό το ύψιστο χρέος δεν πρέπει να παραβλέ-
πουµε και µια άλλη αναγκαιότητα: πρέπει να προφυλάσσεται και
το κοινωνικό σύνολο από µια σειρά εγκληµατικών, ιδιαιτέρως,
επικινδύνων πράξεων. Γι’ αυτό ο ν.3625/2007 –ο καθείς έχει και
την δικαιοπολιτική άποψή του ως προς αυτόν- προέβλεψε ότι για
µια σειρά εγκληµάτων που αφορούν κυρίως πράξεις κατά παι-
διών, ανηλίκων, κατά ευπαθών ή αδύναµων οµάδων, η εισαγγε-
λική αρχή µε αιτιολογηµένη απόφαση, θα µπορεί να διαχειρίζεται
τα προσωπικά δεδοµένα και δεν θα απευθυνόµαστε κάθε φορά
στην Αρχή Προστασίας Δεδοµένων Προσωπικού Χαρακτήρα. 

Με βάση αυτές τις διατάξεις ακριβώς, η εισαγγελική αρχή σε
ειδικές περιπτώσεις πράγµατι προέβη και στην αποκάλυψη, τη
δήλωση των προσώπων και των δεδοµένων κάποιων που εκείνη
έκρινε ότι πρέπει να προβληθούν, για να διαφυλάξει είτε τους
ανηλίκους είτε τις ευπαθείς κοινωνικές οµάδες. 

Ωστόσο υπήρξε και ένα περιστατικό –όχι µόνο ένα, αλλά ανα-
φέροµαι σ’ αυτό γιατί υπήρξε και άλλο προχθές- µε την επί µα-
κρόν προβολή στο διαδίκτυο εκείνων  των ατυχών οροθετικών
γυναικών αναιτιολογήτως και κατά παραβίαση της αρχής της
αναλογικότητας. 

Για το λόγο αυτό µε βάση µάλιστα και σχετική γνωµοδότηση
της Αρχής Προστασίας Δεδοµένων Προσωπικού Χαρακτήρα, το
Υπουργείο Δικαιοσύνης έχει προχωρήσει στην κατάρτιση διάτα-
ξης, η οποία ήδη έχει περάσει από την κεντρική νοµοπαρασκευα-
στική επιτροπή. Θα κατατεθεί στη Βουλή από εβδοµάδος. Με
βάση αυτή προβλέπεται ότι η εισαγγελική αρχή, προκειµένου να
προβάλλει τα όποια στοιχεία, πρέπει να έχει ιδιαιτέρως αιτιολο-
γηµένη απόφαση. Να προβλέπει τον τρόπο συγκεκριµένα, αυτής
της προβολής και το χρόνο µέσα στον οποίο θα πρέπει αυτά τα
στοιχεία, δηλαδή τα προσωπικά δεδοµένα, να είναι στη δηµοσιό-
τητα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο συνάδελ-

φος, κ. Κρεµαστινός. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΚΡΕΜΑΣΤΙΝΟΣ: Όλα αυτά που είπατε, κύριε

Υπουργέ, είναι ιδιαιτέρως ευχάριστα και ενθαρρυντικά, αλλά
είµαι βέβαιος ότι πολλές φορές και οι προθέσεις και οι νόµοι δεν
εκτελούνται όπως πρέπει, απ’ αυτούς που πρέπει να τους εκτε-
λέσουν.

Γι’ αυτό ίσως και η δική σας παρέµβαση, υπό την έννοια των
διευκρινιστικών υπουργικών αποφάσεων, θα ωφελούσε προς τη
σωστή κατεύθυνση ούτως, ώστε να µπει µια τάξη στην αναρχού-
µενη –να µου επιτραπεί η έκφραση- κοινωνία µας, που αυτήν τη
στιγµή, µέσα στο πλαίσιο της δηµοκρατικότητας, περνάµε σε µια
άλλη φάση, η οποία πλήττει αυτούς που είναι νοµοταγείς. 

Φεύγω ελαφρώς από το θέµα µου, επειδή αναφέρθηκε το δια-
δίκτυο. Το διαδίκτυο πρέπει να είναι ελεύθερο, να λέει ο καθένας
ό,τι θέλει, να γράφει ό,τι θέλει. Πρέπει όµως να είναι επώνυµο,
δηλαδή δεν µπορεί να σπιλώνει κάποιος ανώνυµα. Πρέπει να
βάζει και την υπογραφή του. Αφού θέλει να το πει, γιατί να µην
αποκαλύπτεται ποιος το λέει; Αυτό, αν θέλετε, θα δώσει περισ-
σότερο νόηµα στη δηµοκρατία µας σήµερα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος):  Το λόγο έχει ο κύριος
Υπουργός. 

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Κρεµαστινέ, να δια-
βεβαιώσω, µία κι έτυχε να  ήµουν µέλος της Αρχής Προστασίας
Δεδοµένων Προσωπικού Χαρακτήρα επί τετραετία, ότι ουδέποτε
η αρχή κάλυψε ή παρεµπόδισε την προβολή στοιχείων, τα οποία
συνδέονται µε τη διάπραξη εγκληµατικών πράξεων από κάποι-
ους. 

Θα σας αναφέρω ένα χαρακτηριστικό παράδειγµα: Πέρυσι,
αρχές του 2011, από το Υπουργείο Οικονοµικών µάς εστάλη το
ερώτηµα, εάν µπορεί να δηµοσιοποιήσει ή όχι τα ονόµατα µεγα-
λοοφειλετών του δηµοσίου. Η Αρχή Προστασίας είπε ότι µπορεί,
µε κάποιες ειδικές προϋποθέσεις, για εκείνους οι οποίοι  είχαν
αποβιώσει. Αυτό όµως είναι τελείως διαφορετικό. 

Άρα λοιπόν η Αρχή Προστασίας τι έρχεται να κάνει; Έρχεται
µεν, να διασφαλίσει τα προσωπικά δεδοµένα για τους λόγους
που ανέφερα προηγουµένως, αλλά όχι να δώσει ένα πρόσχηµα
–µακριά από αυτήν- για να µην αποκαλύπτονται εκείνοι οι οποίοι
έχουν διαπράξει εγκληµατικές πράξεις όποιας µορφής. Όποιοι
και αν είναι! Σε µία δικαιοκρατούµενη πολιτεία πρέπει οι πάντες,
όποιο όνοµα κι αν φέρουν, όποια ιδιότητα κι αν έχουν, όποια οι-
κονοµική επιφάνεια κι αν έχουν, να ελεγχθούν. 

Από αυτήν την επιταγή όµως, η οποία διασφαλίζει την  κοινω-
νική συνοχή, δεν µπορούµε, κύριε Κρεµαστινέ, να περάσουµε
στο άλλο άκρο και µε σπερµολογίες, µε ανώνυµες καταγγελίες,
µε διάχυση λιστών, να σπιλώνουµε. Η επιταγή είναι να αποκαλυ-
φθούν οι πάντες χωρίς τον παραµικρό ενδοιασµό. 

Η αντίστοιχη, ισοδύναµη επιταγή, αν θέλουµε να µιλάµε µε
όρους νοµιµότητας, είναι να διασφαλίσουµε προσωπικότητες.
Δεν είναι δυνατόν µε το παραµικρό να διαχέονται λίστες και να
υπάρχουν ονόµατα ανθρώπων, οι οποίοι, µάλιστα, έχουν δώσει
και αίµα και αγώνες κατά της δικτατορίας, µόνο και µόνο, επειδή
κυκλοφορούν αυτές οι λίστες και κάποιοι ανωνύµως θέλουν να
τους σπιλώσουν. 

Ξέρετε κάτι; Με αυτήν τη διάχυση λιστών, επιτυγχάνεται εκείνο
που επιδιώκουν κάποιοι υποτίθεται να αποκαλυφθεί. Επιτυγχά-
νεται η κάλυψη, δηλαδή η συσκότιση. Όσες περισσότερες λίστες
διακινούµε τόσο καλύπτονται οι πραγµατικοί υπαίτιοι διάπραξης
των όποιων αδικηµάτων, όπως για τη διαχείριση δηµοσίου χρή-
µατος κι άλλων εγκληµάτων. 

Κύριε Κρεµαστινέ, θέσατε ένα πολύ σηµαντικό ζήτηµα, της
επώνυµης ή ανώνυµης καταγγελίας. Είναι αυτονόητο ότι ο υπεύ-
θυνος πολίτης πρέπει να αναλαµβάνει επωνύµως την ευθύνη της
καταγγελίας. Ωστόσο όµως υπάρχει ένα τεράστιο ζήτηµα που
δεν θα το λύσω αυτήν τη στιγµή, γιατί απασχολεί την παγκόσµια
κοινότητα. Το ζήτηµα αυτό είναι κατά πόσο τελικά η διαδικτυακή
διάχυση πληροφοριών ή καταγγελιών θα πρέπει να είναι ανώ-
νυµη ή επώνυµη. Είναι τόσο σοβαρό το ζήτηµα, έχει τόσες πτυ-
χές που εγώ τουλάχιστον, αυτήν τη στιγµή δεν µπορώ να δώσω
µία απάντηση. 

Εγώ θα επαναλάβω το εξής: Ο κάθε πολίτης θα πρέπει να ανα-
λάβει την ευθύνη. Και η πολιτεία -είτε η Αστυνοµία είτε η εισαγ-
γελική αρχή είτε το Υπουργείο Δικαιοσύνης- στο µέτρο των
λειτουργικών της αρµοδιοτήτων, θα αποδείξει αν είναι υπεύθυνη
ή όχι. 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κυρίες και κύριοι συνά-
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δελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι από τα άνω
δυτικά θεωρεία της Βουλής παρακολουθούν τη συνεδρίασή µας,
αφού πρώτα ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕ-
ΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτη-
ρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής,
τριάντα επτά µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από
το 3ο Δηµοτικό Σχολείο Καλυβίων. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής) 

Θα συζητηθεί τώρα η δεύτερη µε αριθµό 394/8-10-2012 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Β’� Αθήνας του
Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενωτικού Κοινωνικού
Μετώπου κ. Σοφίας Σακοράφα προς τον Υπουργό Δικαιοσύνης,
Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε την καθυ-
στέρηση στη λειτουργία του προγράµµατος του ΚΕΘΕΑ λόγω
καταστροφής των εγκαταστάσεών του κατά την πρόσφατη εξέ-
γερση στις φυλακές Κορυδαλλού.

Το λόγο έχει η συνάδελφος κ. Σακοράφα για δύο λεπτά.
ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, θεωρώντας ότι απευθύνοµαι σ’ ένα πολιτικό

πρόσωπο που γνωρίζει ακριβώς το έργο του ΚΕΘΕΑ και ειδικά
το πρόγραµµα των φυλακών, δεν θα ήθελα να αφιερώσω χρόνο
αναφερόµενη ακριβώς σ’ αυτό, στο τι δηλαδή ακριβώς σηµαίνει
η ύπαρξη και η λειτουργία της µονάδας του ΚΕΘΕΑ όχι µόνο
µέσα στον Κορυδαλλό που κουβεντιάζουµε σήµερα, αλλά και σε
κάθε σωφρονιστικό κατάστηµα. Αυτό είναι µια µεγάλη συζήτηση
που θα ήθελα και πιστεύω ότι θα την ανοίξετε εσείς προσωπικά
εν καιρώ.

Θα ήθελα σήµερα να είµαι εξαιρετικά πρακτική και ζητώ και
από εσάς να φανούµε όλοι χρήσιµοι, καίριοι και αποτελεσµατικοί,
άµεσα αποτελεσµατικοί. Το περιστατικό της ολοκληρωτικής κα-
ταστροφής της µονάδας του ΚΕΘΕΑ στον Κορυδαλλό το γνωρί-
ζουµε όλοι. Γνωρίζουµε επίσης -και το αναφέρω για να γραφτεί
στα Πρακτικά- ότι η µονάδα είχε διαµορφωθεί και εξοπλιστεί πλή-
ρως αποκλειστικά µε πόρους του ΚΕΘΕΑ και µε προσωπική ερ-
γασία των ίδιων των κρατουµένων, που παρακολουθούσαν το
πρόγραµµα και θεωρείτο µια από τις πρότυπες µονάδες. 

Επειδή, όπως ανέφερα, θέλω να είµαι θετική σήµερα, για να
καταλήξουµε σ’ ένα θετικό αποτέλεσµα, θέλω να εκλάβω την αν-
ταπόκρισή σας στο αίτηµα για άµεση παραχώρηση ενός χώρου
προσωρινού για την άµεση και αδιάκοπη συνέχιση του προγράµ-
µατος, σαν απόδειξη αντίληψης από µέρους σας, της σπουδαι-
ότητας του και σαν βάση της παραπέρα σηµερινής µας συζήτη-
σης.

Θα ήθελα λοιπόν κατ’ αρχάς να δεσµευτείτε ότι η παραχώ-
ρηση αυτού του χώρου είναι απόλυτα προσωρινή λύση, για να
καλύψει τις ανάγκες µέχρι να αποκατασταθεί πλήρως η µονάδα
στην προηγούµενη µορφή της. Και επειδή στην Ελλάδα τίποτα
µονιµότερο από το προσωρινό, θα ήθελα αυτό να το κάνετε
σαφές µε δέσµευση χρονοδιαγράµµατος. Γνωρίζω ότι αναµένε-
ται η έκθεση της «ΘΕΜΙΔΟΣ» για τη στατική επάρκεια του κτη-
ρίου. 

Θα ήθελα να δεσµευτείτε ότι θα επισπεύσετε τη διαδικασία,
ώστε να ολοκληρωθεί σε ελάχιστο χρόνο έτσι, ώστε να αρχίσουν
άµεσα οι όποιες αναγκαίες εργασίες αποκατάστασης. Έχετε ήδη
στα χέρια σας κοστολογηµένη έκθεση από το ΚΕΘΕΑ, που
αφορά το ύψος δαπάνης για την ανάκτηση του εξοπλισµού και
των εγκαταστάσεων, η οποία από όσο γνωρίζω ανέρχεται περί-
που στις 335.000 ευρώ.

Επαναλαµβάνοντας ότι θεωρώ το πρώτο βήµα, την παραχώ-
ρηση δηλαδή προσωρινού χώρου, σαν ένδειξη γνώσης και εκτί-
µησης για το έργο του ΚΕΘΕΑ από τη δική σας πλευρά, σας
προκαλώ µε την καλή έννοια βέβαια της λέξης να δεσµευτείτε
σήµερα εδώ ότι θα υπάρξει πλήρης αποκατάσταση της µονάδας
µε άµεση δέσµευση του αντίστοιχου κονδυλίου από το Υπουρ-
γείο Δικαιοσύνης, ώστε αυτή η ένδειξη να γίνει απόδειξη ουσίας.

Παρακαλώ να µη γίνει επίκληση της κρίσης που βιώνουµε. Δεν
ζητώ την άµεση αποκατάσταση εξαιτίας της κρίσης, ζητώ την
άµεση αποκατάσταση κυρίως επειδή υπάρχει αυτή η κρίση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υπουργός

Δικαιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων κ. Αντώ-
νιος Ρουπακιώτης.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κυρία Σακοράφα, µε σε-
βασµό στα αιτήµατά σας, στις προτάσεις σας -και το εννοώ-
δεσµεύοµαι σ’ αυτές που κάνετε και σ’ αυτές που θα θέλατε να
κάνετε τόσο εσείς όσο και οι άλλοι Βουλευτές µε την έννοια ότι
εάν είναι γνωστή η ευαισθησία και η γνώση του αντικειµένου αν-
τιστοιχούν και συναντούν το χρέος του Υπουργείου Δικαιοσύνης
και γενικότερα των στελεχών του Υπουργείου Δικαιοσύνης.

Είναι χρέος µας, κ. Σακοράφα, να επέµβουµε αµέσως για να
αποκαταστήσουµε τις τεράστιες ζηµιές που δυστυχώς προκλή-
θηκαν από τις αναταράξεις ειδικότερα της πέµπτης πτέρυγας
των κρατουµένων στις 26/9. Έγιναν καταστροφές το ύψος των
οποίων υπολογίζεται στις 300.000 ευρώ. Καταστράφηκε ολοσχε-
ρώς όντως το σύστηµα και οι εγκαταστάσεις του ΚΕΘΕΑ και όχι
µόνο. 

Αποτιµήθηκαν αυτές οι ζηµίες και σε συνεργασία πρώτον µε
το Ταµείο Χρηµατοδότησης Δικαστικών Κτηρίων, το ΤΑΧΔΙΚ, άρ-
χισε ήδη ή, εν πάση περιπτώσει, θα αρχίσει η αποκατάσταση
αυτή, κυρίως όµως σε συνεργασία µε το ΚΕΘΕΑ η «ΘΕΜΙΣ» κα-
τασκευαστική εταιρεία, την οποία εποπτεύει το Υπουργείο Δι-
καιοσύνης, θα αναλάβει και υπό την προϋπόθεση ότι θα θελήσει
και το ΚΕΘΕΑ µέσα σε χρονικό διάστηµα, όπως µας διαβεβαί-
ωσαν, πέντε µηνών να αποκαταστήσει πλήρως τις ζηµίες, οι
οποίες προκλήθηκαν. Μιλάµε για ολική καταστροφή, κυρία Σα-
κοράφα, στους χώρους του ΚΕΘΕΑ.

Ωστόσο, µέχρι τότε διαβεβαιώνω εσάς και το Σώµα ότι τα προ-
γράµµατα πρόληψης, παρέµβασης, θεραπείας του ΚΕΘΕΑ στο
µέτρο, επαναλαµβάνω, του επιτρεπτού της φυλακής λειτουρ-
γούν χωρίς παρεµπόδιση στις αίθουσες του σχολείου δεύτερης
ευκαιρίας τόσο στις αίθουσες εκδηλώσεων όσο και στις αίθου-
σες διδασκαλίας, δηλαδή τα προγράµµατα σε εκείνους οι οποίοι
έχουν ενταχθεί στο ΚΕΘΕΑ, δεν έχουν σταµατήσει καθόλου. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει η συνάδελ-
φος κ. Σακοράφα.

ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Ευχαριστώ πάρα πολύ, κύριε Υπουργέ,
γιατί θεωρώ πολύ σηµαντική τη σηµερινή σας δέσµευση, ώστε
να ολοκληρωθούν οι εργασίες και να αποκατασταθούν ζηµιές
µέσα σε πέντε µήνες. Όπως σας είπα και προηγουµένως, είναι
πάρα πολύ σηµαντικό αυτό για το έργο που παράγει το ΚΕΘΕΑ
και για τους κρατούµενους που συµµετέχουν στο συγκεκριµένο
πρόγραµµα.

Θα µου επιτρέψετε, µιας και µου δίνεται η ευκαιρία, να πω και
κάτι περισσότερο, µιας και σας έχω απέναντί µου και µπορώ να
βάλω ένα αίτηµα ακόµη, το οποίο νοµίζω ότι είναι αίτηµα και
άλλων συναδέλφων µέσα σε αυτήν την Αίθουσα, σε ό,τι αφορά
στη συνολική κατάσταση των φυλακών, προκειµένου να δικαιώ-
σετε τον τίτλο του Υπουργείου σας, που είναι και «Υπουργείο Αν-
θρωπίνων Δικαιωµάτων».

Όπως σας είπα και προηγουµένως, δεν είναι µόνο δικό µου
αίτηµα αυτό. Συνάδελφοι από την Αντιπολίτευση µέσα σε αυτήν
την Αίθουσα ανέφεραν την τραγική κατάσταση που επικρατεί
αυτήν τη στιγµή στις φυλακές όλης της χώρας και αναφέρθηκαν
χαρακτηριστικά στις φυλακές Διαβατών στη Θεσσαλονίκη, λέ-
γοντας ότι επικρατούν άθλιες συνθήκες κράτησης, τροµερές ελ-
λείψεις σε προσωπικό, κανένας διαχωρισµός σε βαρύτητα
ποινής –αυτό είναι πάρα πολύ σηµαντικό και θα πρέπει να το
δούµε- όπως και σε ηλικίες και ανύπαρκτη ιατροφαρµακευτική
κάλυψη. 

Όλοι αυτοί οι άνθρωποι που τους στέλνουµε επειδή είναι πα-
ραβατικοί στις φυλακές, έχω την αίσθηση ότι θα πρέπει να παι-
δεύονται για να τους αποδώσουµε στην κοινωνία σε καλύτερη
κατάσταση και όχι χειρότερη απ’ αυτή που τους στείλαµε. Άρα,
λοιπόν, θεωρώ πολύ σηµαντική την πρωτοβουλία που θα αναλά-
βατε. 

Επίσης, πολύ σηµαντικό είναι το θέµα της σίτισης των κρατου-
µένων, κύριε Υπουργέ. Σας άκουσα µία µέρα στην τηλεόραση
που αναφερθήκατε στο θέµα. Είναι πολύ σηµαντικό αυτοί οι άν-
θρωποι να µην πεινάνε. Και πεινάνε. Υποσιτίζονται αυτό το χρο-
νικό διάστηµα. 
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Δεν έχω τίποτε άλλο να πω. Σας ευχαριστώ θερµά που αναλά-
βατε αυτή τη δέσµευση. Τίποτε άλλο.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο Υπουργός
κ. Αντώνιος Ρουπακιώτης.

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κυρία Σακοράφα, συµ-
φωνώ µε όλα. Δεν καλύπτω. Αποκαλύπτω, κυρία Σακοράφα. Δεν
είναι κακές οι συνθήκες στις φυλακές. Είναι άθλιες. Έχουµε φυ-
λακές-ποντικότρυπες. Έχουµε φυλακές-ντροπή. Και έχουµε οι-
κονοµικές δυνατότητες που περιορίζουν το σιτηρέσιο από 3,20
ευρώ σε 2 ευρώ και τώρα, 1,80 ευρώ. Δεν έχουµε γιατρούς. Δεν
έχουµε κοινωνικούς λειτουργούς. Δεν έχουµε νοσηλευτές. Αυτές
είναι οι φυλακές της χώρας.

Δεν υπάρχει λόγος απολογισµού, εκτός και εάν θεωρείτε ότι
σε τρεις µήνες θα µπορούσα να φτιάξω και φυλακές και σωφρο-
νιστικούς υπαλλήλους και όλα αυτά. Έχουµε πέσει κατά πάνω
να κάνουµε παρεµβάσεις, για να σώσουµε µία κατάσταση. Όχι
να κοροϊδέψουµε, όχι να υποσχεθούµε, να συνοµολογήσουµε το
χρέος µας και απέναντι στους κρατουµένους.

Γι’ αυτό ακριβώς, χωρίς να σηµαίνει ότι ένας νόµος διορθώνει
τα πάντα, έχω ανακοινώσει στη Βουλή και επαναλαµβάνω ότι την
προσεχή εβδοµάδα, αφού πέρασε από την Κεντρική Νοµοπαρα-
σκευαστική Επιτροπή, θα έρθει και στη Βουλή, στη διαδικασία
που προβλέπεται από τον Κανονισµό, ένα πλήρες –έτσι τουλάχι-
στον φιλοδοξούµε να το λέµε- νοµοσχέδιο, που έχει να κάνει µε
το νόµο για τα ναρκωτικά -δίνει πολλές λύσεις- µε παρεµβάσεις
στις φυλακές για άδειες, για υφ’ όρον απόλυση, για αξιοποίηση
των δυνατοτήτων της υφ’ όρον απόλυσης και κυρίως των δυνα-
τοτήτων έκτισης µε εναλλακτικό τρόπο των ποινών. Έχουµε
αγροτικές φυλακές που για κάποιους λόγους είναι σχεδόν
άδειες, ενώ ταυτόχρονα οι κλειστές φυλακές είναι υπερπλήρεις.

Σε αυτά προσπαθούµε να βάλουµε τάξη και ελπίζω κάποια
στιγµή, εάν τα πράγµατα το επιτρέψουν, να είµαστε σε θέση να
ανακοινώσουµε και τα πολύ καλύτερα αποτελέσµατα. 

Κυρία Σακοράφα, σας ευχαριστώ. 
ΣΟΦΙΑ ΣΑΚΟΡΑΦΑ: Θα σας παρακολουθούµε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Θα συζητηθεί τώρα η τέ-

ταρτη µε αριθµό 388/8-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύ-
κλου της Βουλευτού Β’ Θεσσαλονίκης των Ανεξάρτητων
Ελλήνων κ. Σταυρούλας Ξουλίδου προς τον Υπουργό Παιδείας
και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά µε την
υλοποίηση του σχεδίου «Αθηνά» σε ΑΕΙ και ΤΕΙ της χώρας.  

Η συνάδελφος κ. Σταυρούλα Ξουλίδου έχει το λόγο για δύο
λεπτά. 

ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατά το τελευταίο χρονικό διάστηµα πληθαίνουν τα δηµοσιεύ-

µατα που αναφέρονται σε άµεση εφαρµογή του σχεδίου
«Αθηνά», το οποίο αφορά στην αναδιάταξη του ακαδηµαϊκού και
γεωγραφικού χάρτη των πανεπιστηµίων της χώρας. 

Η ανησυχία επιτείνεται καθώς διοχετεύονται πληροφορίες που
υπηρετούν ποικίλες σκοπιµότητες, αναφέρονται σε κατάργηση
ακαδηµαϊκών τµηµάτων, σχολών, πανεπιστηµίων. 

Δυστυχώς, όπως επισηµαίνεται και στην πρόσφατη επιστολή,
καταγγελία της ΠΟΣΔΕΠ προς τον Υπουργό Παιδείας φαίνεται
ότι το Υπουργείο επεξεργάζεται ή απεργάζεται σχετικό σχέδιο
που συνδέεται µε την προοπτική και τη δυνατότητα επιβίωσης
του δηµόσιου πανεπιστηµίου, για µια ακόµη φορά, ως διοικητική
πράξη, χωρίς σαφή προσανατολισµό, χωρίς ανακοινωµένα δια-
φανή κριτήρια καθολικού χαρακτήρα και κυρίως, ερήµην της πα-
νεπιστηµιακής κοινότητας. 

Έχουµε πλήρη επίγνωση των κρίσιµων συνθηκών που έχει να
αντιµετωπίσει η χώρα και η κοινωνία. Η κρίση, όµως, που βιώνει
η χώρα δεν επιτρέπεται να οδηγήσει σε αφανισµό της µοναδικής
αναπτυξιακής προοπτικής που συνδέεται άµεσα µε τη γνώση,
την έρευνα και την τεχνολογία. 

Η διασπορά ειδήσεων για σχέδια καταργήσεων, συγχωνεύ-
σεων πανεπιστηµιακών τµηµάτων οδηγούν σε ανασφάλεια πανε-
πιστηµιακούς και φοιτητές και επιδεινώνουν το ήδη ζοφερό κλίµα
που διαµορφώνουν οι δραστικές περικοπές στη χρηµατοδότηση
των πανεπιστηµίων, των ΤΕΙ, στον αριθµό των διδασκόντων και
στις αποδοχές των πανεπιστηµιακών δασκάλων. 

Η συζήτηση και οι αποφάσεις για την αναδιάρθρωση του ακα-
δηµαϊκού ιστού της χώρας πρέπει να λάβει χώρα µε ακαδηµαϊκά
κριτήρια και τις αντίστοιχες απαιτήσεις. 

Η επικράτηση µια πλήρους οικονοµίστικης λογικής περικοπών
θα έχει ως απότοκο την περαιτέρω υποβάθµιση και απαξίωση
των πανεπιστηµίων µε ακόµη πιο δυσµενείς συνέπειες για περι-
φερειακά αλλά συνάµα δυναµικά πανεπιστήµια, όπως τα Πανε-
πιστήµια Δυτικής Μακεδονίας, Θράκης, το Αριστοτέλειο
Πανεπιστήµιο, το Πανεπιστήµιο Στερεάς Ελλάδας, το Πανεπιστή-
µιο Αιγαίου κ. α..

Κατόπιν τούτου, κύριε Υπουργέ, ερωτάσθαι: Θα διεξάγει το
Υπουργείο σας διάλογο µε ολόκληρη την πανεπιστηµιακή κοινό-
τητα και τα όργανα που την εκπροσωπούν, ώστε να προσδιορι-
στούν τα κριτήρια και οι όροι της αναδιάρθρωσης των πανεπι-
στηµίων, να προσδιοριστούν και να συνεκτιµηθούν οι επιπτώσεις
των αποφάσεων για όλους τους παράγοντες της πανεπιστηµια-
κής κοινότητας, την κοινωνία, τη χώρα και το µεσοπρόθεσµο και
µακροπρόθεσµο µέλλον της; 

Δεύτερον, είναι πραγµατικά έτοιµο το Υπουργείο να αντεπε-
ξέλθει επάξια και µη µεροληπτώντας στις συγχωνεύεις και τις
καταργήσεις τµηµάτων και ιδρυµάτων; 

Τρίτον, υπάρχει µήπως εντολή από την τρόικα για κλείσιµο
συγκεκριµένων πανεπιστηµίων, όπως το Πανεπιστήµιο του Αι-
γαίου ή της Θράκης, πανεπιστήµια που όλοι γνωρίζουµε ότι είναι
µείζονος εθνικής σηµασίας;

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κι εγώ σας ευχαριστώ.
Το λόγο έχει ο Υπουργός Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολι-

τισµού και Αθλητισµού κ. Κωνσταντίνος Αρβανιτόπουλος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Παιδείας

και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, θα µου επιτρέψετε να διαφω-
νήσω µε τον τρόπο µε τον οποίο τέθηκε ένα τόσο σοβαρό ζή-
τηµα, µε τη λογική της ερώτησης, γιατί είναι και αποσπασµατική,
αλλά έχει και ένα οικονοµίστικο χαρακτήρα, ο οποίος δεν συνά-
δει µε τη συνολική πολιτική αναβάθµισης της τριτοβάθµια εκπαί-
δευσης, η οποία έχει αρχίσει εδώ και καιρό. 

Θέλω να είµαι σαφής. Γνωρίζετε ότι ψηφίσαµε µε ευρεία κοι-
νοβουλευτική πλειοψηφία ένα νόµο κυρίως για τη διοικητική ανα-
διάρθρωση της τριτοβάθµιας εκπαίδευσης. Γνωρίζετε, επίσης,
ότι τις όποιες ατέλειες αυτού του νόµου προσπαθήσαµε να τις
βελτιώσουµε στην αρχή της ακαδηµαϊκής χρονιάς µε το ν. 4076,
για να µπορέσουµε να κλείσουµε αυτό το θέµα της διοικητικής
αναδιάρθρωσης και για να προχωρήσουµε στα επόµενα βήµατα
που αφορούν τον πραγµατικό εξορθολογισµό του ακαδηµαϊκού
χάρτη της χώρας. 

Γνωρίζετε, επίσης –και νοµίζω ότι είναι κοινός τόπος και στην
επιστηµονική και στην ακαδηµαϊκή κοινότητα αλλά και στην κοι-
νωνία- ότι ο ακαδηµαϊκός χάρτης της χώρας, που τον έχουµε
µπροστά µας ανάγλυφο, είναι αποτέλεσµα στρεβλώσεων εικο-
σαετίας και ενός µοντέλου, το οποίο δεν λογοδοτούσε ούτε σε
επιστηµονικά ακαδηµαϊκά κριτήρια, αλλά ούτε –θα µου επιτρέ-
ψετε να πω- και σε ορθολογικά, αναπτυξιακά κριτήρια. 

Γνωρίζουµε όλοι και βλέπουµε µπροστά µας σαράντα ανώτατα
εκπαιδευτικά ιδρύµατα και πεντακόσια τµήµατα. 

Και δεν είναι µόνο ότι ο αριθµός είναι µεγάλος. Δεν ωθούµεθα
σε µία αλλαγή του ακαδηµαϊκού χάρτη της χώρας και έναν εξορ-
θολογισµό του µόνο και µόνο γιατί ο αριθµός δεν συνάδει µε τον
πληθυσµό της χώρας, εάν πάρουµε αναλογικά το τι συµβαίνει σε
άλλες χώρες, αλλά και γιατί αυτή η πανσπερµία των γνωστικών
αντικειµένων, της δηµιουργίας τµηµάτων, όπως συνέβη τα τε-
λευταία είκοσι ή τριάντα χρόνια, έγινε µε έναν τρόπο που δεν λο-
γοδοτούσε σε ορθολογικά ακαδηµαϊκά κριτήρια. 

Γνωρίζουµε όλοι όσοι παροικούµε την Ιεουρασαλήµ και ιδίως
εµείς οι πανεπιστηµιακοί πώς έγινε αυτό το πράγµα, πώς δηµι-
ουργήθηκε αυτό το µοντέλο, που σε κάθε πόλη δηµιουργήθηκε
ένα τµήµα ΤΕΙ ή ΑΕΙ. Γνωρίζουµε ότι αυτό ήταν απόρροια περισ-
σότερο ενός πελατειακού πολιτικού συστήµατος παρά επιστη-
µονικών ή αναπτυξιακών αναγκών. Αυτό είναι το πρώτο.

Δεύτερον, γνωρίζουµε όλοι µέσα στα ιδρύµατα πώς έγινε ο
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πολλαπλασιασµός τµηµάτων, είτε διότι υπήρχαν χρήµατα από το
ΕΠΕΑΕΚ τότε και δηµιουργούνταν τµήµατα το ένα µετά το άλλο,
χωρίς να λογοδοτούν σε αναγκαιότητες νέων γνωστικών αντικει-
µένων, είτε διότι διασπάστηκαν τµήµατα και δηµιουργήθηκαν νέα
τµήµατα, όχι γιατί δηµιουργήθηκε η ανάγκη νέων γνωστικών αν-
τικειµένων, αλλά πολύ απλά γιατί κάποιοι συνάδελφοι δεν µπο-
ρούσαν να ταιριάξουν µε κάποιους άλλους. Γνωρίζουµε ότι
υπάρχουν πολλά τµήµατα γενικής φύσεως, όπως το Τµήµα Γενι-
κού Δικαίου στο πανεπιστήµιό µου, το Πάντειο, τα οποία δεν
έχουν φοιτητές. Υπάρχει, λοιπόν, µία στρέβλωση, ένας ανορθο-
λογισµός, τον οποίο πρέπει να διορθώσουµε. 

Αυτή η διόρθωση, λοιπόν, θα γίνει συντεταγµένα. Και στην Επι-
τροπή Μορφωτικών Υποθέσεων και εδώ σε ανάλογη ερώτηση
είπα ότι πρώτα θα ανασυγκροτήσουµε την ΑΔΙΠ. Τοποθετήσαµε
πρόεδρο και συγκροτούνται επιτροπές, οι οποίες σε διάλογο µε
την ακαδηµαϊκή κοινότητα θα µας δώσουν τα κριτήρια, πάνω στα
οποία θα βασιστούµε, για να αποφασίσουµε. Αυτήν τη στιγµή δεν
έχει αρχίσει καν η διαδικασία καταγραφής και θέσπισης των κρι-
τηρίων, πάνω στα οποία θα βασιστεί ο διάλογος. Άρα είµαστε
στο σηµείο µηδέν. 

Θέλω να τονίσω για άλλη µια φορά ότι αυτό θα γίνει συντεταγ-
µένα, ότι στις επιτροπές αυτές, στις οποίες θα κληθούν εκπρό-
σωποι και των πανεπιστηµίων και των ΤΕΙ και των τοπικών κοινω-
νιών, θα µπορέσουµε να αναπτύξουµε κριτήρια ακαδηµαϊκά, ανα-
πτυξιακά, περιφερειακά ενδεχοµένως, για τα οποία θα µιλήσω
στη δευτερολογία µου, για να µπορέσουµε να πάρουµε ορθολο-
γικές αποφάσεις. 

Θα γίνει διάλογος. Αναµένω αυτή η διαδικασία…
(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-

λίας του κυρίου Υπουργού)
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Στη δευτερολογία σας

τα υπόλοιπα, κύριε Υπουργέ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Παιδείας

και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ένα λεπτό,
κύριε Πρόεδρε.

Αναµένω ότι η θέσπιση των κριτηρίων θα ολοκληρωθεί µέσα
στον Οκτώβριο. Το Νοέµβριο θα γίνει ο διάλογος, ούτως ώστε
µε συναίνεση να καταλήξουµε σε αποφάσεις τον Δεκέµβρη και
τον Γενάρη.

Θα έλεγα, επίσης, ότι η λογική είναι ακριβώς αντίθετη από
αυτήν που αναφέρατε. Πράγµατι, µπορεί να υπάρξει και ένας οι-
κονοµικός εξορθολογισµός, αλλά στα ακαδηµαϊκά δρώµενα
αυτό δεν πρέπει να είναι το πρωτεύον. Το πρωτεύον είναι να
εξορθολογίσουµε τον ακαδηµαϊκό χάρτη της χώρας, για να δη-
µιουργήσουµε ανταγωνιστικά δηµόσια πανεπιστήµια. 

Θα δηµιουργήσουµε µέσα από αυτήν τη διαδικασία και κόµ-
βους αριστείας, γιατί εγώ προσωπικά πιστεύω ότι υπάρχουν θύ-
λακες αριστείας στην ελληνική τριτοβάθµια εκπαίδευση. Το
καθήκον της πολιτείας είναι, µέσα από µία ορθολογική διαδικα-
σία, αυτούς τους θύλακες αριστείας να τους αναδείξει και να
προωθήσει µία συνολική ανάταξη και βελτίωση της τριτοβάθµιας
εκπαίδευσης.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει η ερωτώσα
συνάδελφος κ. Σταυρούλα Ξουλίδου.

ΣΤΑΥΡΟΥΛΑ ΞΟΥΛΙΔΟΥ: Πραγµατικά, κύριε Υπουργέ, µε κα-
λύψατε σε αρκετά θέµατα, στα οποία ήθελα να αναφερθώ στη
δευτερολογία µου. 

Μένω στο γεγονός -νοµίζω ότι συµφωνείτε και εσείς- πως το
Υπουργείο προετοιµάζει µε ταχείς ρυθµούς αυτόν τον εξορθο-
λογισµό που είπατε και θέλετε να είστε πανέτοιµοι για το επό-
µενο ακαδηµαϊκό έτος, για να εφαρµοστεί αυτή η αλλαγή και να
αλλάξει ριζικά ο σηµερινός χάρτης στον πανεπιστηµιακό χώρο.
Είναι, λοιπόν, µέσα στους στόχους σας στο επόµενο τρίµηνο να
γίνουν αυτές οι συζητήσεις και να συσταθούν αυτές οι επιτρο-
πές. 

Αυτό που θα ήθελα να πω, όσον αφορά τα κεντρικά και περι-
φερειακά ιδρύµατα, είναι ότι οπωσδήποτε πρέπει να δούµε πού
θα κλείσουν και πού θα δηµιουργηθούν καινούργια. Γιατί οι ανάγ-
κες υπάρχουν και στις δύο πλευρές, αλλού να κλείσουν και
αλλού να δηµιουργηθούν νέα τµήµατα.

Στο πλαίσιο της συζήτησης που είχαµε την τελευταία περίοδο

µε διάφορα προεδρεία της ΠΟΣΔΕΠ, της ΠΟΣΕΠ-ΤΕΙ κ.λπ., σχε-
τικά µε την αναδιάταξη του χώρου της ανώτατης εκπαίδευσης
και έρευνας, υπήρξε µία σύµπτωση απόψεων περί συντεταγµέ-
νης αναδιάρθρωσης του συνόλου του ακαδηµαϊκού ερευνητικού
ιστού, µετά µάλιστα από αξιολόγηση και λαµβάνοντας υπ’ όψιν
και την εξοικονόµηση πόρων.

Έτσι, λοιπόν, από την άλλη πλευρά εµφανίζονται όλο και πιο
συχνά διάφορα δηµοσιεύµατα των Μέσων Μαζικής Επικοινωνίας
περί άµεσης σύνταξης εθνικού σχεδίου αναδιάταξης από το
Υπουργείο, δίχως όµως, να υπάρχει ταυτόχρονα καµµία ανα-
φορά στις διαδικασίες και τα κριτήρια που θα διέπουν τη σύν-
ταξη του εν λόγω σχεδίου. 

Με βάση τα ανωτέρω και πέραν των κατά το νόµο αρµοδιοτή-
των της ΑΔΙΠ και της Γενικής Γραµµατείας Έρευνας και Τεχνο-
λογίας επί του συγκεκριµένου θέµατος κρίνουµε ότι λόγω της
απόλυτης κρισιµότητας πρέπει οπωσδήποτε να συσταθεί µία ει-
δική επιτροπή από το Υπουργείο σας που θα διαµορφώσει τα
κριτήρια, θα συντονίζει, θα παρακολουθεί τις εξελίξεις και µάλι-
στα ζητάµε από εσάς προσωπικά να επιληφθείτε της άµεσης
σύνθεσης και επίβλεψης αυτής της επιτροπής.

Ζητώ, επίσης, στην επιτροπή αυτή να συµµετέχουν εκπρόσω-
ποι όλων των οµοσπονδιών ΠΟΣΔΕΠ, ΠΟΣΕΠ-ΤΕΙ, καθώς και των
τριών συνόδων πρυτάνεων των προέδρων του χώρου της ανώ-
τατης εκπαίδευσης και της έρευνας, έτσι ώστε να είµαστε πλή-
ρως καλυµµένοι για την επόµενη ακαδηµαϊκή χρονιά.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κύριος

Υπουργός. Για τρία λεπτά το πολύ, κύριε Υπουργέ.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Παιδείας

και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Ευχαριστώ,
κύριε Πρόεδρε, µακρηγόρησα στην πρωτολογία, θα είµαι σύν-
τοµος στη δευτερολογία. Τρία στοιχεία µόνο. 

Το πρώτο είναι ότι θεωρώ πως υπάρχει µία ευρεία συναίνεση
στην  πανεπιστηµιακή κοινότητα, αλλά και στο πολιτικό σύστηµα
ότι πρέπει να υπάρξουν αλλαγές. Και προφανώς το έργο της
ΑΔΙΠ είναι στη συγκρότηση των επιτροπών να συµπεριλάβει τα
µέλη της κοινότητας, όλους τους φορείς, ούτως ώστε να υπάρξει
ένας εποικοδοµητικός διάλογος. 

Επίσης, ένα σύντοµο σχόλιο σε σχέση µε το ζήτηµα που θέ-
σατε για τα πανεπιστήµια, τα οποία βρίσκονται στις εσχατιές της
χώρας µας και προφανώς είναι ένα από τα κριτήρια -διότι θα
είναι πάρα πολλά τα κριτήρια και πολλές οι µεταβλητές που θα
εξετάσουµε- για να προχωρήσουµε στις αλλαγές που πρέπει να
γίνουν. 

Εθνική στρατηγική. Δεν χωράει αµφιβολία ότι όλο αυτό το εγ-
χείρηµα υπακούει µόνο στο εθνικό συµφέρον, σε τίποτε άλλο.
Στο εθνικό και το δηµόσιο συµφέρον. Δεν λογοδοτεί ούτε στην
τρόικα ούτε σε οικονοµίστικες λογικές, παρά µόνο στην προ-
άσπιση του εθνικού και δηµοσίου συµφέροντος, το οποίο γίνεται
µέσα από την αναβάθµιση του δηµοσίου πανεπιστηµίου. 

Το δεύτερο που αναφέρατε για τις περιφέρειες. Είναι σαφές ότι
θα πρέπει να δούµε τα ιδρύµατα στις περιφέρειες. Αλλά θα πρέπει
να τα δούµε µε έναν τέτοιο τρόπο, ώστε τα γνωστικά αντικείµενα
που θα αναπτυχθούν στα ιδρύµατα των επιµέρους περιφερειών
να ανταποκρίνονται στις παραγωγικές αναπτυξιακές ανάγκες της
περιφέρειας. Όχι, απλώς να συντηρούµε, αν θέλετε, κάποιες επι-
χειρήσεις στην περιφέρεια, αλλά να συνδέσουµε τα γνωστικά αν-
τικείµενα µε τον παραγωγικό ιστό. Αυτό έχει µεγάλη σηµασία.

Το τρίτο είναι το θέµα της ανεργίας. Έχουµε δηµιουργήσει µια
πανσπερµία γνωστικών αντικειµένων, τα οποία δηµιουργούν
ανέργους. Εισάγουµε στα πανεπιστήµια ανέργους. Είναι ώρα,
λοιπόν, αντί να µιλάµε για την καταπολέµηση της ανεργίας στην
έξοδο να καταπολεµήσουµε την ανεργία στην είσοδο. Και ξέρετε
ότι εγώ δεν βλέπω τη σχέση γνώσης-αγοράς ως σχέση αιτίου-
αιτιατού, αλλά πρέπει να το δούµε κι αυτό. Και έχει δηµιουργηθεί
µία πανσπερµία γνωστικών αντικειµένων που οδηγεί µε µαθηµα-
τική ακρίβεια στην ανεργία. Αυτά θα πρέπει να τα εξορθολογή-
σουµε και από πλευράς γνώσης, ώστε να δούµε τι προσφέρουν
στη γνώση –τόσο εξειδικευµένη γνώση τι προσφέρει στον άν-
θρωπο- και δευτερευόντως, αλλά εξίσου ουσιαστικά να δούµε τι
προσφέρει από απόψεως δεξιοτήτων για να βγει ανταγωνιστικά
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ο φοιτητής, ο σπουδαστής αύριο στην αγορά. Όλα αυτά θα πρέ-
πει να τα δούµε. 

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΑΛΕΞΟΠΟΥΛΟΣ: Υπάρχει σύγχυση, κύριε
Υπουργέ, στο ποιος θα καθορίσει αυτά τα κριτήρια.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Παιδείας
και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Τα κριτήρια…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Όχι, κύριε Υπουργέ, δεν
έχετε άλλο χρόνο.

Η πέµπτη µε αριθµό 399/8-10-2012 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Β’ Πειραιά του Λαϊκού Συνδέσµου-Χρυσή
Αυγή κ. Ιωάννη Λαγού προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και
Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την απελευθέρωση λαθρο-
µεταναστών από τα κέντρα κράτησης µεταναστών δεν συζητείται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, γίνεται γνωστό στο Σώµα ότι
από τα άνω δυτικά θεωρεία παρακολουθούν τη συνεδρίαση,
αφού ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ
ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την ιστορία του κτηρίου και
τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας της Βουλής, τριάντα
πέντε µαθητές και µαθήτριες και δύο εκπαιδευτικοί από το 3o
Δηµοτικό Σχολείο Ραφήνας.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Θα συζητηθεί τώρα η έκτη µε αριθµό 396/8-10-2012 επίκαιρη
ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Α’ Πειραιά της Δηµο-
κρατικής Αριστεράς κ. Μαρίας Ρεπούση προς τον Υπουργό Παι-
δείας και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού, σχετικά
µε τη µη εισαγωγή φοιτητών και φοιτητριών της µουσουλµανικής
µειονότητας στο Παιδαγωγικό Τµήµα Δηµοτικής Εκπαίδευσης
του ΑΠΘ. 

Το λόγο έχει η κ. Ρεπούση.
ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είναι γνωστό ότι η εκπαίδευση της µουσουλ-

µανικής µειονότητας στη Θράκη διέπεται από τη Συνθήκη της
Λοζάνης του 1923, το Ελληνοτουρκικό Μορφωτικό Πρωτόκολλο
του 1968, το ελληνικό Σύνταγµα, καθώς και από µία σειρά άλλων
νοµοθετικών και κανονιστικών ρυθµίσεων. Στο πλαίσιο αυτό και
µε γνώµονα την εξασφάλιση συνθηκών βασικής εκπαίδευσης δι-
δασκαλίας της µητρικής γλώσσας και της θρησκείας των παιδιών
της µειονότητας, η ελληνική πολιτεία διατηρούσε από το 1969
Ειδική Παιδαγωγική Ακαδηµία στη Θεσσαλονίκη, τη λεγόµενη
ΕΠΑΘ, στην οποία εκπαίδευε Έλληνες πολίτες µέλη της µου-
σουλµανικής µειονότητας της Θράκης, ως δασκάλους για τα
τουρκόφωνα προγράµµατα των µειονοτικών σχολείων. 

Δεν είναι, ωστόσο, ευρύτερα γνωστό, ότι παρά τις σηµαντικές
εξελίξεις που σηµειώθηκαν τη δεκαετία του ’80 ως προς την ανα-
βάθµιση της εκπαίδευσης των δασκάλων της χώρας, µε κυριό-
τερη αυτήν της κατάργησης των Παιδαγωγικών Ακαδηµιών και
την αντικατάστασή τους από πανεπιστηµιακά Παιδαγωγικά Τµή-
µατα τετραετούς διάρκειας σπουδών, η Ειδική Παιδαγωγική Ακα-
δηµία Θεσσαλονίκης συνέχισε για πολλά ακόµα χρόνια και µέχρι
πρόσφατα να έχει διετή διάρκεια. Ενώ, λοιπόν, οι λοιποί εκπαι-
δευτικοί της πρωτοβάθµιας εκπαίδευσης ήταν εδώ και είκοσι
χρόνια πτυχιούχοι ανώτατης εκπαίδευσης, οι απόφοιτοι της Ει-
δικής Παιδαγωγικής Ακαδηµίας Θεσσαλονίκης εξακολουθούσαν
να έχουν εκπαιδευτικό επίπεδο κατώτερων των λοιπών εκπαιδευ-
τικών. 

Η ελληνική πολιτεία, λαµβάνοντας υπ’ όψιν ότι: Πρώτον, αυτή
η ανισότητα στην εκπαίδευση της συγκεκριµένης οµάδας είχε
ιδιαίτερα αρνητικές επιπτώσεις στην άσκηση του διδασκαλικού
επαγγέλµατος, δεύτερον, ότι το πτυχίο της ΕΠΑΘ δεν µπορούσε
να ενταχθεί στην ακαδηµαϊκή διαβάθµιση των πτυχίων, γεγονός
το οποίο συνιστούσε παραβίαση της αρχής της ισονοµίας και τρί-
τον, ότι µε τη διαδικασία αποµόνωσης των µελών της µειονότη-
τας κατά τη διάρκεια των σπουδών τους σε ένα ξεχωριστό
ίδρυµα έχαναν την επαφή µε τους υπόλοιπους φοιτητές, αποφά-
σισε ορθώς το 2011 να προχωρήσει στην κατάργηση της Ειδικής
Παιδαγωγικής Ακαδηµίας Θεσσαλονίκης και στην ανάθεση του
συγκεκριµένου προγράµµατος της µειονότητας στο Παιδαγω-
γικό Τµήµα Δηµοτικής Εκπαίδευσης του Αριστοτέλειου Πανεπι-
στήµιου Θεσσαλονίκης. Και ενώ η διαδικασία εισαγωγής των

φοιτητών της µειονότητας έγινε κανονικά στη διάρκεια του έτους
2011-2012, φέτος διαπιστώσαµε ότι στην ανακοίνωση των απο-
τελεσµάτων των εισαγωγικών εξετάσεων δεν συµπεριλήφθηκαν
καθόλου φοιτητές και φοιτήτριες της παραπάνω ειδικής κατηγο-
ρίας.

Κατόπιν αυτών, κύριε Υπουργέ, θα θέλαµε να µας εξηγήσετε
τους λόγους για τους οποίους δεν πραγµατοποιήθηκε κατά τη
φετινή ακαδηµαϊκή χρονιά εισαγωγή µελών της µουσουλµανικής
µειονότητας στο Παιδαγωγικό Τµήµα Δηµοτικής Εκπαίδευσης
του ΑΠΘ. Ειδικότερα, θα θέλαµε να µας δηλώσετε ξεκάθαρα
κατά πόσον η εξέλιξη αυτή συνιστά παράλειψη που θα αντιµετω-
πιστεί άµεσα από το Υπουργείο και, αν ναι, µε ποιον τρόπο. Αν
όχι, θα θέλαµε να γνωρίζουµε επισήµως εάν µε αυτήν την ενέρ-
γεια υποδηλώνετε αλλαγή πολιτικής της ηγεσίας του Υπουργείου
Παιδείας, αναφορικά µε την εκπαίδευση των δασκάλων της µου-
σουλµανικής µειονότητας. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Υπουργέ, έχετε το
λόγο.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΑΡΒΑΝΙΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υπουργός Παιδείας
και Θρησκευµάτων, Πολιτισµού και Αθλητισµού): Δεν ξέρω
γιατί η κ. Ρεπούση διάβασε την ερώτηση. Είχαµε συνεννοηθεί
εχθές το βράδυ, γιατί έφτασε η ερώτηση αργά στο γραφείο µου,
να την αναβάλουµε για την επόµενη εβδοµάδα. Αυτή ήταν η συ-
νεννόηση. Παρακαλώ να την αναβάλουµε, διότι χρειάζοµαι τεκ-
µηρίωση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Μάλιστα. Νοµίζω ότι
είναι λογικό το αίτηµα του κυρίου Υπουργού, κυρία Ρεπούση. 

ΜΑΡΙΑ ΡΕΠΟΥΣΗ: Κύριε Υπουργέ, νόµιζα ότι θα ήταν δική
σας ενέργεια η ενηµέρωση του Προεδρείου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Συνεχίζουµε, λοιπόν. 
Η πέµπτη µε αριθµό 400/8-10-2012 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-

ρου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Λαϊκού Συνδέσµου-
Χρυσή Αυγή κ. Χρήστου Παππά προς τους Υπουργούς Οικονο-
µικών και Εσωτερικών, σχετικά µε την απόφαση της Κυβέρνησης
να εκµισθώσει σε ιδιώτες µεγάλο αριθµό ακατοίκητων ελληνικών
νησιών, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού
και διαγράφεται. 

Επίσης, η έβδοµη µε αριθµό 398/8-10-2012 επίκαιρη ερώτηση
δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Επικρατείας του Κοµµουνιστικού
Κόµµατος Ελλάδας κ. Αθανασίου Παφίλη προς τον Υπουργό
Εθνικής Άµυνας, σχετικά µε τη λειτουργία του εργοστασίου
«ΗΛΕΚΤΡΟΜΗΧΑΝΙΚΗ ΚΥΜΗΣ» δεν να συζητηθεί λόγω κωλύµα-
τος του κυρίου Υπουργού και διαγράφεται.

Θα συζητηθεί η έβδοµη µε αριθµό 395/8-10-12 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθήνας του Κοµµουνιστι-
κού Κόµµατος Ελλάδας κ. Χρήστου Κατσώτη προς τους Υπουρ-
γούς Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και  Πρόνοιας και Οικο-
νοµικών, σχετικά µε την κατάσταση που επικρατεί στη ναυπηγο-
επισκευαστική βιοµηχανία και ιδιαίτερα στα Ναυπηγεία Ελευσί-
νας.

Το λόγο έχει ο συνάδελφος Βουλευτής, κ. Χρήστος Κατσώτης,
για δύο λεπτά. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Κύριε Υπουργέ, τα Ναυπηγεία Ελευσί-
νας, Σκαραµαγκά, η ζώνη του Περάµατος, είναι γνωστό ότι αρ-
γοπεθαίνουν. Η αβεβαιότητα και η ανασφάλεια είναι αυτή που
κυριαρχεί στους εργαζόµενους. Οι πολιτικές σας, υλοποιήσεων
των αποφάσεων της Ευρωπαϊκής Ένωσης, αφήνει πίσω συντρίµ-
µια ιδιαίτερα σε αυτόν τον κρίσιµο τοµέα της οικονοµίας. Σήµερα
δεν υπάρχει σε εξέλιξη καµµία παραγωγική διαδικασία, ούτε κα-
τασκευαστική ούτε επισκευαστική. Τα εξοπλιστικά προγράµµατα
δεν προχωρούν, έχουν παγώσει. Όπως αποδείχθηκε καµµία άλλη
λύση, άλλη µορφή ιδιωτικοποίησης που προωθείται µέσα από
τον ενιαίο φορέα, δεν µπορεί να σταµατήσει τη συρρίκνωση και
την ισοπέδωση των µισθολογικών και εργασιακών δικαιωµάτων
των εργαζοµένων. 

Προϋπόθεση για τη διατήρηση και ανάπτυξη της απολύτως
αναγκαίας ναυπηγικής βιοµηχανίας είναι η συγκρότηση ενός δη-
µόσιου φορέα και πλήρη ρήξη βέβαια µε τους περιορισµούς και
τις αποφάσεις της Ευρωπαϊκής Ένωσης. 

Κύριε Υπουργέ, ο όµιλος «ΝΕΩΡΙΟΝ ΝΕΑ Α.Ε.» ελέγχει µεταξύ
των άλλων και τα Ναυπηγεία Ελευσίνας. Οι εξακόσιοι ογδόντα
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περίπου εργαζόµενοι που έχουν αποµείνει στα Ναυπηγεία Ελευ-
σίνας είναι απλήρωτοι για πάνω από ένα χρόνο και η εταιρεία
τους καταβάλλει έναντι των οφειλών µισθών τους 50 έως 150
ευρώ την εβδοµάδα. 

Ο εργοδότης διατείνεται ότι το Πολεµικό Ναυτικό δεν τηρεί τις
συµβατικές υποχρεώσεις του προς το ναυπηγείο, γι’ αυτό και δεν
µπορεί να καταβάλει τα δεδουλευµένα. 

Εµείς σας ρωτάµε -και θέλουµε βέβαια συγκεκριµένες απαν-
τήσεις- τι µέτρα θα πάρετε ώστε: 

Να καταβληθούν τα δεδουλευµένα στους εργαζοµένους.
Να εξασφαλιστεί εργασία στα ναυπηγεία µε πλήρη απασχό-

ληση και δικαιώµατα των εργαζοµένων.
Να υλοποιηθεί η δέσµευση της Κυβέρνησης για άµεση στή-

ριξη των οικογενειών των εργαζοµένων στο Σκαραµαγκά, µε την
καταβολή 1.000 ευρώ και αυτό το ποσό να δοθεί και στους ερ-
γαζοµένους του Ναυπηγείου της Ελευσίνας για στήριξη αυτών
και των οικογενειών τους.

Επίσης, να συγκροτηθεί ενιαίος, δηµόσιας φορέας ναυπηγοε-
πισκευαστικής βιοµηχανίας που θα εξυπηρετεί τις ανάγκες του
λαού και όχι των εφοπλιστών και των µονοπωλίων. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Στην ερώτηση θα απαν-
τήσει ο Υφυπουργός, κ. Νικόλαος Παναγιωτόπουλος. 

Ορίστε, κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε συνάδελφε,
οπωσδήποτε το ζήτηµα της ναυπηγικής και ναυπηγοεπισκευα-
στικής βιοµηχανίας στην Ελλάδα είναι ένα σύνθετο πρόβληµα
και ξεπερνάει το πεδίο δράσης, το πεδίο αρµοδιότητας, τις ευ-
χέρειες και τις δυνατότητες του Υπουργείου Εργασίας. 

Από τη διυπουργική, για την οποία θα σας µιλήσω λίγο παρα-
κάτω, προέκυψε η βούληση της Κυβέρνησης σε συνολικό επί-
πεδο αλλά και περισσότερων Υπουργείων που προσήλθαν στο
τραπέζι, για να προχωρήσουµε µπροστά, να υπάρξει κάποια ανά-
ληψη δραστηριότητας. 

Επειδή, όµως, σκέλος της ερώτησής σας έχει να κάνει και µε
την καταβολή των δεδουλευµένων στους εργαζόµενους και στα
«Ναυπηγεία Ελευσίνας», θα απαντήσω πρώτα αυτό το κοµµάτι
που αφορά και το αρµόδιο Υπουργείο Εργασίας, για λογαριασµό
του οποίου βρίσκοµαι σήµερα εδώ για να απαντήσω και µετά θα
κάνω και κάποια τοποθέτηση συνολικότερη για το ζήτηµα της
ναυπηγοεπισκευαστικής βιοµηχανίας, που σας είπα, ότι είναι ιδι-
αίτερα σύνθετο.   

Ως προς το θέµα της µη καταβολής δεδουλευµένων αποδοχών
σε εργαζοµένους στα Ναυπηγεία Ελευσίνας, µέσω του ελεγκτι-
κού βραχίονα του Υπουργείου µας που είναι το Σώµα Επιθεώρη-
σης Εργασίας, έχουµε προβεί σε µια σειρά από ενέργειες. 

Το Τµήµα Επιθεώρησης Εργασιακών Σχέσεων Ελευσίνας από
τον Ιανουάριο του 2012 έως και σήµερα έχει πραγµατοποιήσει
επτά διαδικασίες εργατικών διαφορών, ερχόµενο σε επαφή µε
τους εργαζόµενους και την εργοδοσία, προκειµένου να δει ποια
είναι τα θέµατα. Τον Σεπτέµβριο του 2012 απέστειλε δυο µηνυ-
τήριες αναφορές στον Εισαγγελέα Πληµµελειοδικών Αθηνών.
Επίσης, έχει επιβάλλει και ένα διοικητικό πρόστιµο ύψους 50.000
ευρώ για µη καταβολή δεδουλευµένων αποδοχών για το διά-
στηµα από Νοέµβριο του 2011 έως και Μάρτιο του 2012. 

Επιπροσθέτως, προ ηµερών, στις 10 Οκτωβρίου 2012 το
Τµήµα Επιθεώρησης Εργασιακών Σχέσεων Ελευσίνας ζήτησε εγ-
γράφως από την επιχείρηση, δηλαδή τα νεώρια Ελευσίνας, να
προσκοµίσει αναλυτική κατάσταση οφειλοµένων αποδοχών για
το σύνολο των εργαζοµένων για το διάστηµα από 1-4-2012 έως
σήµερα. Προφανώς, θα προσκοµιστούν αυτά τα στοιχεία, θα δια-
πιστωθεί αν υπήρξαν παραβάσεις και θα προβούµε στις κατά
νόµο ενέργειες. 

Εγώ ως µέλος της πολιτικής ηγεσίας του Υπουργείου έχω ήδη
δεχθεί σε συναντήσεις –δύο, αν δεν κάνω λάθος τον αριθµό- το
Προεδρείο του Σωµατείου. Μου έχουν παραθέσει τα προβλή-
µατά τους. Συµφωνώ ότι η κατάσταση εκεί πέρα δεν είναι καθό-
λου ρόδινη και ότι θα πρέπει να υπάρχουν συντονισµένες δρά-
σεις. Αυτά όσον αφορά το Υπουργείο Εργασίας. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπά το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Από εκεί και πέρα –και θα έχω φυσικά περιθώριο να συµπλη-
ρώσω κάποιες λεπτοµέρειες στη δευτερολογία µου- οφείλω να
σας πω ότι για το συνολικό ζήτηµα φέτος το καλοκαίρι στις 3 Αυ-
γούστου κάναµε τη διυπουργική σύσκεψη για τον ναυπηγοεπι-
σκευαστικό τοµέα. Πέντε Υπουργοί κάθισαν στο τραπέζι...

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Κύριε Υπουργέ, παρα-
καλώ να τα πείτε αυτά στη δευτερολογία σας;

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ναι, κύριε Πρόεδρε. 

Απλώς, να πω ότι αυτό είναι κάτι που δεν έχει ξαναγίνει και νο-
µίζω ότι από εκεί προέκυψαν κάποια πορίσµατα. Θα τα συζητή-
σουµε στη δευτερολογία. Απλά αυτό και µόνο δείχνει ότι η
Κυβέρνηση δεν αδρανεί σε ένα πάρα πολύ σύνθετο πρόβληµα
που έρχεται από το παρελθόν και το οποίο φυσικά έρχεται σή-
µερα και κορυφώνεται. 

Υπάρχει κεντρική πολιτική της Κυβέρνησης για τη διάσωση της
ναυπηγοεπισκευαστικής βιοµηχανίας. Έχουν παρθεί κάποιες
αποφάσεις και νοµίζω ότι εντάσσονται στο γενικό πλαίσιο και τα
Ναυπηγεία Ελευσίνας. 

Στη δευτερολογία µου θα παραθέσω κάποιες επιπλέον εξηγή-
σεις. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Αθανάσιος Νάκος): Το λόγο έχει ο κ. Κατσώ-
της για τρία λεπτά. 

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Είναι γνωστό ότι µε την έβδοµη οδηγία
της Ευρωπαϊκής Ένωσης που υλοποιήσατε, οι κυβερνήσεις
µέχρι τώρα οδήγησαν τα ναυπηγεία στις πολυεθνικές και στα µο-
νοπώλια. Αυτή, λοιπόν, η ιδιωτικοποίηση έφερε αυτά τα αποτε-
λέσµατα. 

Αυτό που λέτε, ότι έγινε µια σύσκεψη και σας απασχόλησε το
θέµα των εξελίξεων στα ναυπηγεία, είναι αυτό που είπα και εισα-
γωγικά και περιλαµβάνεται στο κείµενο της επίκαιρης ερώτησης
για τον ενιαίο φορέα που προωθείται, ο οποίος έχει συµφωνηθεί
και µε τους ιδιώτες βέβαια, για να µπορέσουν τα ναυπηγεία να
συγκεντρωθούν ακόµα περισσότερο και βέβαια αυτή η συγκέν-
τρωση θα είναι µε τραγικές επιπτώσεις για τους εργαζόµενους,
µε απολύσεις και µε κατάργηση δικαιωµάτων.

Είναι γνωστό ότι τα Ναυπηγεία Σκαραµαγκά πήραν 2,5 δισε-
κατοµµύρια ευρώ για να φτιάξουν το υποβρύχιο «ΠΑΠΑΝΙΚΟ-
ΛΗΣ», του οποίου η αξία –και είναι γνωστό και σε εσάς- είναι 300
εκατοµµύρια ευρώ. 

Άρα, λοιπόν, το πλιάτσικο που έχει γίνει µέχρι τώρα, τα δισε-
κατοµµύρια που έχετε δώσει στους ιδιώτες, στους σωτήρες των
ναυπηγείων είναι πράγµατι σκάνδαλο και βέβαια το θέµα δεν
έµεινε εκεί. Είναι γνωστό ότι χιλιάδες θέσεις εργασίας χάθηκαν
και σήµερα οι εργαζόµενοι είναι σε αυτή την τραγική κατάσταση. 

( Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η ΣΤ’
Αντιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ )

Ο ενιαίος φορέας που προωθείται, δεν είναι τίποτα άλλο παρά
η παράδοση συνολικά των ναυπηγείων στις πολυεθνικές και βέ-
βαια µε εργασιακές σχέσεις γαλέρας και µε εργασιακά δικαιώ-
µατα τύπου «COSCO», για την οποία βέβαια εσείς καµαρώνατε
ότι αυτή είναι η «COSCO», ότι είναι το πρότυπό σας και αυτό
προωθείτε. 

Εµείς, λοιπόν, πιστεύουµε ότι οι εργαζόµενοι –µπορεί να µας
παρακολουθούν τώρα, είπαν ότι θα µας παρακολουθήσουν σή-
µερα- θέλουν από εσάς συγκεκριµένες απαντήσεις. Το ένα είναι
για την προοπτική, το τι λέτε για αυτούς. Τι θα γίνει µε αυτούς;
Θα υπάρχουν οι εργαζόµενοι; Θα κλείσει το ναυπηγείο; Θα έχει
δουλειά;

Διότι, τα σχέδια αυτά είναι επί χάρτου και είναι σχέδια τα οποία
είναι ενταγµένα µέσα στις δεσµεύσεις σας, έτσι ώστε τα ναυπη-
γεία να παραδοθούν. Και τι σηµαίνει αυτό για τους εργαζόµε-
νους; Θα υπάρξουν οι θέσεις εργασίας; Θα λυθούν προβλήµατα
µε την καταβολή των δεδουλευµένων τους; Επτά χιλιάδες ευρώ
για τον κάθε εργαζόµενο είναι τα δεδουλευµένα που χρωστά σή-
µερα το Ναυπηγείο της Ελευσίνας. 

Δεν µπορεί να µην ξέρει η Επιθεώρηση της Εργασίας, αφού
έκανε επτά διαδικασίες –όπως λέτε- εργατικών διαφορών. Τι ση-
µαίνει επτά διαδικασίες; Και ποια είναι η απάντηση; Ποια είναι τα
µέτρα που έχετε πάρει έτσι ώστε ο ιδιοκτήτης να καταβάλλει τα
δεδουλευµένα στους εργαζόµενους για να µπορούν να αντιµε-
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τωπίσουν βασικές ανάγκες της ζωής τους. Τι σηµαίνει 150 ευρώ
ή 50 ευρώ την εβδοµάδα;

Εµείς, λοιπόν, πιστεύουµε, ότι οι εργαζόµενοι πρέπει να βγά-
λουν συµπεράσµατα από αυτήν την πολιτική που ακολουθήθηκε
και στην ναυπηγοεπισκευαστική βιοµηχανία στο Σκαραµαγκά,
στη Ζώνη, στην Ελευσίνα, στο Νεώριο και βέβαια να καταδικάσει
αυτήν την πολιτική και να στηρίξει, αυτό που λέµε, ενιαίος δηµό-
σιος φορέας, τοµέας της ναυπηγικής βιοµηχανίας, που είναι ανα-
γκαίος για να µπορέσει να καλύψει τις λαϊκές ανάγκες συνολικά
της χώρας µας.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε συνάδελφε.

Το λόγο έχει ο κύριος Υπουργός για τρία λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κατά πρώτον να πω ότι
δεν θα απολογηθώ, βέβαια, για το υπερβολικό κόστος των νέων
υποβρυχίων. Κάποια άλλα πολιτικά πρόσωπα από το παρελθόν,
θα έλεγα, βλέπουν τον κόσµο πίσω από τα κάγκελα της φυλακής
αυτήν την ώρα για συναφείς δραστηριότητες. Εµείς δεν έχουµε
καµµία σχέση µε αυτό.

Αντιθέτως αυτό που µας απασχολεί είναι το ζήτηµα ύψιστης
εθνικής ασφάλειας της απρόσκοπτης συντήρησης αυτών των
υποβρυχίων, που αποτελεί στο κάτω κάτω ακριβοπληρωµένη –
συµφωνούµε εδώ- περιουσία των Ενόπλων µας Δυνάµεων.

Με αυτήν την αφορµή, όπως σας είπα, έγινε στις 3 Αυγούστου
η διυπουργική σύσκεψη για τη ναυπηγική βιοµηχανία. Συµµετεί-
χαν ο Υπουργός Οικονοµικών, ο Υπουργός Εργασίας, ο Υπουρ-
γός Ανάπτυξης και Υποδοµών, ο Υπουργός Εθνικής Άµυνας και
ο Υπουργός Ναυτιλίας µαζί µε τέσσερις –αν δεν κάνω λάθος-
αναπληρωτές και Υφυπουργούς των αρµοδίων Υπουργείων.

Γιατί, έκατσαν όλοι αυτοί στο τραπέζι; Διότι, όπως σας είπα,
το πρόβληµα είναι σύνθετο. Μπορεί το πρώτο κοµµάτι να είναι
καθαρά εργασιακό και να αφορά σε καταβολές δεδουλευµένων,
σε οικονοµική ενίσχυση ανθρώπων που δεν είναι στην ανεργία,
αλλά εργάζονται, πλην όµως µε συνθήκες απαράδεκτες –αν θέ-
λετε- την εκ περιτροπής εργασίας των τεσσάρων ηµεροµισθίων
το µήνα που υπάρχει στο Σκαραµαγκά, αυτό το καθεστώς δη-
λαδή στην Ελευσίνα όπου τους οφείλονται δεδουλευµένα. Αυτό
ήταν το εργασιακό κοµµάτι και εκεί έπρεπε να δούµε πώς µπο-
ρούµε να το αντιµετωπίσουµε εµείς ως Υπουργείο Εργασίας.

Από εκεί και πέρα, όµως, εµπλέκονται και άλλα Υπουργεία. Το
Υπουργείο Άµυνας, γιατί αυτήν τη στιγµή απλούστατα το βασικό
κοµµάτι των εργασιών και των δύο ναυπηγείων στο Σκαραµαγκά
αποκλειστικά, είναι η ανάθεση ναυπήγησης και επισκευής πολε-
µικών πλοίων. Εκεί εµπλέκεται το Άµυνας. Εκεί, αν θέλετε, είναι
και η µεγάλη αντιδικία µεταξύ των εργοδοτριών εταιρειών και του
Υπουργείου όσον αφορά την εκτέλεση των συµβάσεων και τα
χρήµατα που οφείλονται από το Υπουργείο Αµύνης στις εργοδό-
τριες.

Επίσης το Υπουργείο Ανάπτυξης, επειδή εάν δεν υπάρξει πα-
ρέµβαση του Υπουργείου Ανάπτυξης στην Ευρωπαϊκή Ένωση,
ώστε να αρθεί αφ’ ενός η δυσπιστία των εταίρων µας προς την
ελληνική ναυπηγική βιοµηχανία και να ξεπεράσουµε -λόγω έκτα-
κτων συνθηκών στην οικονοµία µας το ζήτηµα- των προστίµων,
που έχουν επιβληθεί στο ελληνικό κράτος επειδή στο παρελθόν
προέβαινε σε ενίσχυση των ναυπηγείων, που θεωρήθηκε κρατική
και εποµένως κατά παράβαση των διατάξεων για τον ανταγωνι-
σµό στην Ευρωπαϊκή Ένωση, τότε νοµίζω ότι δεν θα µπορέσουµε
να πάµε σε µία επανεκκίνηση της ναυπηγικής βιοµηχανίας και
στη χώρα µας. Εποµένως, είναι κοµβικός και ο ρόλος του Υπουρ-
γείο Ανάπτυξης.

Το Υπουργείο Ναυτιλίας κάθισε στο τραπέζι έτσι ώστε να συ-
ζητήσουµε την ενδεχόµενη επαναδραστηριοποίηση των Ελλήνων
εφοπλιστών, ώστε να δώσουν δουλειές κατά κάποιο τρόπο στα
ναυπηγεία και να συµβάλουν και αυτοί µε το δικό τους τρόπο
στην αναβίωση της ναυπηγικής βιοµηχανίας. Είναι κοµβικός και
ο ρόλος του.

Τέλος, το Υπουργείο Οικονοµικών κάθεται στο τραπέζι της δια-
πραγµάτευσης προκειµένου να συζητήσουµε το ζήτηµα της ενί-
σχυσης των εργαζοµένων πρώτα απ’ όλα στο Σκαραµαγκά, που
ήταν ένα περίπλοκο θέµα…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Πότε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Θα σας πω. Ήταν ένα
περίπλοκο θέµα, διότι δεν έχουµε να κάνουµε µε ανέργους που
δικαιούνται έκτακτης επιδοµατικής ενίσχυσης από τον ΟΑΕΔ,
αλλά µε ήδη εργαζόµενους. Εποµένως, να η πρώτη νοµική επι-
πλοκή την οποία έπρεπε να ξεπεράσουµε, καταφεύγοντας σε
προηγούµενες ενισχύσεις που υπάρχουν αυτή τη στιγµή στα
χέρια µας και µε αυτό το σκεπτικό να προχωρήσουµε και στην
απόφαση για την ενίσχυση των εργαζοµένων στον Σκαραµαγκά,
µε δύο προϋποθέσεις, όµως: Πρώτον, να προσέλθουν για να εξα-
σφαλίσουν την απρόσκοπτη συντήρηση των υποβρυχίων και δεύ-
τερον, ότι αυτή η ενίσχυση δεν είναι χαριστική, αλλά µέσω του
συντονιστή που ανέλαβε το συνολικό αυτό θέµα, να ασκηθεί
πίεση προς την εταιρεία, ώστε να καταβάλει δεδουλευµένα και
από αυτά που θα καταβάλουµε να κρατηθεί και αυτή η έκτακτη
ενίσχυση. Δεν είναι χαριστική, δηλαδή, πράξη του κράτους, αλλά
µια ενίσχυση εν όψει αυτών που θα κατέβαλε η εταιρεία που χρω-
στάει.

Με ρωτήσατε πότε θα καταβληθούν. Από µας η ΚΥΑ που έπρε-
πε να προωθηθεί στα αρµόδια Υπουργεία έφυγε, αν δεν κάνω
λάθος, στα µέσα Σεπτεµβρίου. Γνωρίζω ότι έχει υπογραφεί από
το Υπουργείο Οικονοµικών, που έχει και τον τελευταίο λόγο, γιατί
από εκεί εκταµιεύεται η ενίσχυση και αυτή τη στιγµή πρέπει να
αναµένεται η δηµοσίευσή της µε το ΦΕΚ, το Φύλλο Εφηµερίδας
της Κυβέρνησης. Εκεί πρέπει να βρισκόµαστε τώρα.

Δυστυχώς, έγιναν αυτά τα θλιβερά επεισόδια στο Υπουργείο
Εθνικής Άµυνας, µε την εισβολή των εργαζοµένων στα Ναυπη-
γεία Σκαραµαγκά και φυσικά, προέκυψαν αυτές οι δυσµενέστα-
τες εντυπώσεις οι οποίες θα έλεγα ότι δεν έκαναν µόνο το γύρο
της Ελλάδας, αλλά προβλήθηκαν και στο εξωτερικό, αφότου είχε
υπογραφεί η απόφαση για την ενίσχυση των εργαζοµένων στα
Ναυπηγεία Σκαραµαγκά. Δυστυχώς.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Θυµώσατε, δηλαδή;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Οπωσδήποτε δεν βοή-
θησε την κατάσταση.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Θυµώσατε;
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Όχι δεν θύµωσα καθό-
λου, αλλά οµολογώ ότι εδώ υπάρχει µια αδικία, διότι στην ουσία
η προσπάθεια έγινε, το αποτέλεσµα υπήρξε. Προφανώς άργησε
να γίνει, προφανώς άνθρωποι οι οποίοι είναι απλήρωτοι για
µήνες ή εν πάση περιπτώσει, κάνουν τέσσερα µεροκάµατα το
µήνα και στα περισσότερα από αυτά απεργούν και εποµένως,
δεν εισπράττουν τίποτα, βρίσκονται στα όρια της αντοχής τους,
για να µην πω ότι τα έχουν ξεπεράσει. Αν ήξεραν ή αν τους δινό-
ταν η διαβεβαίωση ότι εκταµιεύτηκε ή ότι είναι έτοιµη για εκτα-
µίευση αυτή η οικονοµική ενίσχυση, νοµίζω ότι δεν θα προ-
έβαιναν σε αυτές τις αντιδράσεις. Όµως, εκεί, δυστυχώς, σε
αυτές τις περιπτώσεις εξάντλησης αντοχών το έδαφος είναι πρό-
σφορο και για υποκινητές, για να µπουν και να τους ωθήσουν σε
ακραίες ενέργειες. Και αυτό έγινε και τώρα. Τι να κάνουµε;

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Τους υποκινεί η φτώχεια και η εξα-
θλίωση, κύριε Υπουργέ.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Συµφωνούµε, αλλά εδώ,
όπως σας είπα, η απόφαση πάρθηκε. Τέλος πάντων.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Υπουργέ,
ολοκληρώστε, παρακαλώ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Αν θα δοθεί αυτό και
στην Ελευσίνα, όλα είναι υπό συζήτηση. Η δικαιολογία για να
δοθεί η έκτακτη ενίσχυση στους εργαζοµένους στο Σκαραµαγκά
ήταν ότι εδώ έχουµε ένα κατεπείγον πρόβληµα εθνικής ασφά-
λειας, που είναι η συντήρηση των υποβρυχίων, τα οποία κινδυ-
νεύουν από µέρα σε µέρα, από ώρα σε ώρα να πάθουν ανεπα-
νόρθωτη ζηµιά.

Εδώ, όπως σας είπα, υπήρξε και µια, να το πω, πίεση προς την
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εταιρεία, ότι «κύριοι εµείς δίνουµε αυτή την έκτακτη οικονοµική,
ενίσχυση αλλά, όταν καταβάλλετε, θα κρατηθούν».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε Υπουργέ.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Δεν ξέρω αν µπορεί να
υπάρξει και η ίδια συζήτηση, η ίδια πίεση στους εργοδότες των
Ναυπηγείων Ελευσίνας. Όλο αυτό πλέον είναι στην αρµοδιότητα
του συντονιστή που ορίστηκε από αυτή τη διυπουργική της 3ης
Αυγούστου του 2012. Αυτός κάνει τις συγκεκριµένες ενέργειες.
Από ό,τι γνωρίζω, γιατί σήµερα το πρωί µίλησα µαζί του, επικοι-
νώνησε µε τον Υπουργό Ανάπτυξης, ο οποίος σήµερα το πρωί
επέστρεψε από τις Βρυξέλλες, όπου συναντήθηκε µε τον επί-
τροπο ανταγωνισµού, προκειµένου να του θέσει αυτά τα ζητή-
µατα, που, όπως σας είπα, θα βοηθήσουν στην απεµπλοκή της
ελληνικής ναυπηγικής βιοµηχανίας από τους περιορισµούς που
επιβάλλει η Ευρωπαϊκή Ένωση, οι οποίοι είναι άδικοι αυτή την
ώρα που διέρχεται η χώρα την οξύτατη αυτή κρίση και πρέπει να
βοηθηθεί και µε κάποιους τρόπους.

Εν πάση περιπτώσει, νοµίζω ότι θα έχουµε εξελίξεις σε αυτό
το θέµα και για τα Ναυπηγεία Ελευσίνας, αλλά και για τη συνο-
λική διευθέτηση του προβλήµατος.

Δεν είναι η φόρµουλα, κύριε συνάδελφε. Δεν έχουν δουλειά,
ας τους κρατικοποιήσουµε και λύθηκε το πρόβληµα. Πολύ φο-
βούµαι ότι αυτή δεν είναι η φόρµουλα. Η φόρµουλα είναι να
βρούµε τρόπους να τους δώσουµε δουλειά. 

Γι’ αυτό ενεπλάκησαν όλα αυτά τα συναρµόδια Υπουργεία. Νο-
µίζω ότι ήταν µία ασυνήθιστη πρωτοβουλία για τα ελληνικά δε-
δοµένα, να καθίσουν πέντε Υπουργοί στο τραπέζι, προκειµένου
να συζητήσουν από κοινού ένα θέµα. Είναι, όµως, τόσο σύνθετο
το θέµα, που ξεπερνάει τις αρµοδιότητες καθενός από αυτούς
και θέλει συνέργειες. Αυτές οι συνέργειες για πρώτη φορά εκ-
δηλώθηκαν. Νοµίζω ότι από εδώ και πέρα µόνο καλύτερα µπο-
ρούµε να πάµε. Ζητούµενο είναι να πάµε και µε γρηγορότερους
ρυθµούς. 

Σας επαναλαµβάνω ότι από εµάς είχε φύγει η απόφαση στα
µέσα Σεπτεµβρίου. Φθάσαµε στα µέσα Οκτωβρίου και έπρεπε να
γίνουν αυτά τα δυσάρεστα επεισόδια, όταν ήδη την προηγού-
µενη µέρα ή την προπροηγούµενη –δεν είµαι σίγουρος- είχε υπο-
γραφεί η απόφαση της ενίσχυσης. 

Σε κάθε περίπτωση, πρέπει να κρατήσουµε ότι το θέµα είναι
σύνθετο. Έχει να κάνει και µε την οξύτατη κρίση, έχει να κάνει
και µε τον ανταγωνισµό από ξένες χώρες, ιδίως της Άπω Ανατο-
λής µε τα φθηνότερα εργατικά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
κύριε Υπουργέ, παρακαλώ. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ολοκληρώνω, κυρία
Πρόεδρε. Είµαι στο πόρισµα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Έχετε ξεπερά-
σει το χρόνο σας. Είχατε τρία λεπτά.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Ναι, αλλά απαντώ για
πέντε Υπουργεία, κυρία Πρόεδρε. Όπως καταλαβαίνετε…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ας έρθουν και
οι άλλοι Υπουργοί να απαντήσουν, κύριε Υπουργέ. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Τι να κάνω; Πρέπει να
πω κάτι για το καθένα.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Οµολογώ ότι
είστε από τους πιο πολυσύχναστους στη Βουλή, όντως,
ωστόσο…

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,
Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Γιατί τα εργασιακά –είτε
το θέλουµε είτε όχι- αφορούν περισσότερα συναρµόδια Υπουρ-
γεία. 

Έχει να κάνει µε την πτώση της κίνησης των εµπορικών πλοίων
και στη Μεσόγειο. Ακόµα και αυτό έρχεται και επηρεάζει την κί-
νηση στη ναυπηγοεπισκευαστική βιοµηχανία. Έχει να κάνει και
µε το ότι οι εργαζόµενοι πρέπει να καταλάβουν ότι αυτήν την
ώρα αυτό που προέχει είναι να δούµε πώς θα φέρουµε δουλειά

στα ναυπηγεία και τίποτα άλλο. Νοµίζω ότι αν καθίσουµε όλοι και
τα συλλάβουµε όλα αυτά, βγάλουµε το πλάνο…

ΧΡΗΣΤΟΣ ΚΑΤΣΩΤΗΣ: Ενισχύσατε τους εφοπλιστές για να
κάνουν καράβια στην Κίνα! Τους δώσατε 5 δισεκατοµµύρια
ευρώ! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε συνά-
δελφε, δεν κάνουµε διάλογο. 

Ολοκληρώστε την απάντησή σας, κύριε Υπουργέ. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Πώς θα κάνουµε ελκυ-
στικά τα ελληνικά ναυπηγεία; Πώς θα παρέχουµε ανταγωνιστικές
υπηρεσίες; Αυτό θα πρέπει να µας απασχολήσει και όχι µία κρα-
τικοποίηση, η οποία στο κάτω-κάτω δεν θα οδηγήσει πουθενά. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

πολύ. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως συµµετείχαν στο εκπαιδευ-
τικό πρόγραµµα «Εργαστήρι Δηµοκρατίας» που οργανώνει το
Ίδρυµα της Βουλής, δεκαέξι µαθητές και µαθήτριες και ένας εκ-
παιδευτικός-συνοδός από το 112ο Δηµοτικό Σχολείο Αθήνας. 

Η Βουλή σάς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα)

Εισερχόµαστε τώρα στην έκτη µε αριθµό 397/8-10-2012 επί-
καιρη ερώτηση δεύτερου κύκλου της Βουλευτού Β’ Θεσσαλονί-
κης της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Αικατερίνης Μάρκου προς
τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής,
σχετικά µε την περιβαλλοντική υποβάθµιση της λίµνης Κορώ-
νειας. 

Κυρία συνάδελφε, έχετε δύο λεπτά, για να αναπτύξετε την
ερώτησή σας. 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κυρία Πρόεδρε. 
Με την από 7-10-2011 προσφυγή της η Ευρωπαϊκή Επιτροπή

έχει παραπέµψει τη χώρα µας στο Δικαστήριο των Ευρωπαϊκών
Κοινοτήτων για παραβίαση της κοινοτικής νοµοθεσίας. Η υπό-
θεση, ως γνωστό, αφορά τη βαριά µόλυνση της λίµνης Κορώ-
νειας. 

Παρ’ όλο που υπάρχει συγκεκριµένο νοµοθετικό πλαίσιο µε
επτά συναρµόδιους φορείς και ολοκληρωµένο master plan µε εί-
κοσι µία δράσεις για την αποκατάσταση της εκτεταµένης περι-
βαλλοντικής ζηµιάς που έχει υποστεί η λίµνη, σύµφωνα µε τις
αιτιάσεις της επιτροπής, το πλαίσιο αυτό δεν έχει τεθεί σε ισχύ
κατά τρόπο οπωσδήποτε ουσιαστικό. 

Ενόψει της εκδίκασης της παραπάνω υπόθεσης στο ΔΕΚ και
εν αναµονή του κατά πάσα πιθανότητα εξοντωτικού για τη χώρα
προστίµου, σε µία περίοδο, µάλιστα, βαριάς οικονοµικής ύφεσης
και µείωσης των εισοδηµάτων, ερωτάται ο Υπουργός, πρώτον,
σε ποιες ενέργειες έχει προβεί µέχρι σήµερα για το συντονισµό
των επτά εµπλεκοµένων φορέων για την εφαρµογή του σχεδίου
αποκατάστασης της λίµνης και δεύτερον, σε ποια φάση εκτέλε-
σης βρίσκονται αυτήν τη στιγµή τα έργα αποχέτευσης και επε-
ξεργασίας αστικών λυµάτων που έχει αναλάβει ο Δήµος Λαγκαδά
και πού οφείλονται οι καθυστερήσεις που οδήγησαν τη χώρα στο
ΔΕΚ. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε. 
Στην ερώτηση θα απαντήσει ο Αναπληρωτής Υπουργός κ.

Σταύρος Καλαφάτης. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ,
κυρία Πρόεδρε. 

Κυρία συνάδελφε, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η σηµαντική
περιβαλλοντική υποβάθµιση που έχει υποστεί η λίµνη Κορώνεια
είναι αδιαµφισβήτητα το άθροισµα όσων συσσωρεύτηκαν τις
προηγούµενες δεκαετίες, µε αποτέλεσµα µία λίµνη-στολίδι,
υγρότοπος διεθνούς σηµασίας να έχει υποστεί µία απίστευτη τα-
λαιπωρία. Και αυτό είναι γνωστό. 

Επί δεκαετίες ο υγρότοπος της Κορώνειας δεχόταν υψηλή ρύ-
πανση από συγκεντρώσεις φυτοφαρµάκων και λιπασµάτων, αλλά
και βιοµηχανικών και αστικών λυµάτων. Παράλληλα, υπέφερε,
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από την υπεράντληση του νερού για γεωργική χρήση και αυτός
είναι ο παράγοντας που έχει ίσως και τη µεγαλύτερη συµµετοχή
στη δηµιουργία του προβλήµατος.

Οι κατά καιρούς προσπάθειες που έγιναν, ώστε να υπάρξει ο
συντονισµός για να αντιστραφεί η κατάσταση, δεν είχαν το προσ-
δοκώµενο αποτέλεσµα. Το πιο χαρακτηριστικό δε παράδειγµα
αποτελεί το γεγονός ότι το ειδικό πρόγραµµα δράσεων για την
αποκατάσταση της λίµνης που εντάχθηκε στο Γ’ Κοινοτικό Πλαί-
σιο Στήριξης δεν υλοποιήθηκε παρά µονάχα κατά 25% µέχρι το
τέλος του 2010, µε συνέπεια την απένταξη από το Γ’ Κοινοτικό
Πλαίσιο Στήριξης του έργου το 2011. 

Είναι προφανές λοιπόν, ότι τα πράγµατα βρίσκονται σε κρίσιµο
σηµείο, µε τεράστια πίεση χρόνου, περιορισµένους πόρους και
πολλά που πρέπει να γίνουν για να αντιστραφεί η εικόνα και να
αρχίσει να υπάρχει επιτέλους, ένα ουσιώδες αποτέλεσµα στον
ορίζοντα. 

Πού βρισκόµαστε αυτήν τη στιγµή; Συγκεκριµένα η Ειδική
Γραµµατεία Υδάτων ενέταξε στο ΕΠΠΕΡΑΑ, στο Επιχειρησιακό
Πρόγραµµα Περιβάλλον και Αειφόρος Ανάπτυξη τα έργα τεχνι-
κής παρέµβασης στη λίµνη προϋπολογισµού 20.000.000 ευρώ
µε δικαιούχο την περιφέρεια κεντρικής Μακεδονίας. Τα έργα
αυτά αφορούσαν κυρίως τη δηµιουργία και διαµόρφωση βαθέων
ενδιαιτηµάτων για την προστασία της βιοποικιλότητας της λί-
µνης, τη βελτίωση των υδραυλικών εγκαταστάσεων και της ενω-
τικής τάφρου, τη βελτίωση της λιµνοδεξαµενής ωρίµανσης, τη
διαχείριση καλαµώνων, την προµήθεια ειδικού εξοπλισµού και τη
δηµιουργία βάσεων δεδοµένων παρακολούθησης. 

Δεύτερον, η Ειδική Υπηρεσία Επιθεωρητών Περιβάλλοντος δη-
µιούργησε σειρά ελέγχων σε διάφορες βιοµηχανίες της περιο-
χής, επιβάλλοντας τις αντίστοιχες διοικητικές κυρώσεις. Να
σηµειωθεί δε στο σηµείο αυτό, πως πάρα πολλές από τις ρυπο-
γόνες βιοµηχανικές δραστηριότητες, έχουν πλέον διακόψει τη
λειτουργία τους. Οι επιθεωρητές περιβάλλοντος βεβαίως εξακο-
λουθούν να επιλαµβάνονται οποιασδήποτε νέας παράβασης. 

Τρίτον, ο φορέας διαχείρισης λιµνών Κορώνειας-Βόλβης, ο
οποίος µετέχει στα κοινά κλιµάκια ελέγχου για την έλεγχο των
ρυπογόνων βιοµηχανιών της περιοχής έχει αναλάβει στο πλαίσιο
του Επιχειρησιακού Προγράµµατος Μακεδονία-Θράκη 07-13 την
υλοποίηση δράσεων παρακολούθησης αβιοτικών και βιοτικών
παραµέτρων της λίµνης. Ήδη έχει ολοκληρώσει το σχέδιο δια-
χείρισης της περιοχής αρµοδιότητάς του και προχωρεί στη λήψη
µέτρων προστασίας και διαχείρισης. 

Τέταρτον, η εγκατάσταση επεξεργασίας λυµάτων Λαγκαδά,
που, όπως γνωρίζετε έχει ξεκινήσει εδώ και ένα χρόνο, λειτουρ-
γεί. Περιλαµβάνει πρωτοβάθµια και δευτεροβάθµια επεξεργασία
και δέχεται τα λύµατα των οικισµών Λαγκαδά και Χρυσαυγής.
Εντός των επόµενων µηνών αναµένεται να λειτουργήσουν αντί-
στοιχα συστήµατα σε τρεις κοινότητες του Δήµου, Άγιος Βασί-
λειος, Σοχός και Ζαγκλιβέρι, συµβάλλοντας έτσι στην προσπά-
θεια απορρύπανσης. 

Τέλος, παράλληλα µε τον έλεγχο της ρύπανσης γίνεται συστη-
µατική προσπάθεια εξοικονόµησης αρδευτικού νερού, επίσης µε
έλεγχο γεωτρήσεων και εφαρµογή µη υδροφόρων συστηµάτων
άρδευσης. 

Το ΥΠΕΚΑ βρίσκεται σε συνεχή επαφή και συνεργασία µε τους
αρµόδιους φορείς για τη λήψη αποφάσεων και συντονισµό των
δράσεων, ώστε να αντιστραφεί η κατάσταση και να δώσουµε τη
µάχη µε τους καλύτερους δυνατούς όρους στην προσφυγή της
Ευρωπαϊκής Επιτροπής. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Υπουργέ.

Κυρία Αικατερίνη Μάρκου έχετε το λόγο για τρία λεπτά, να
ολοκληρώσετε την ερώτησή σας. 

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Κύριε Υπουργέ, αυτήν τη στιγµή η
χώρα βρίσκεται σε µέγιστο κίνδυνο να πληρώνει 100.000 ευρώ
την ηµέρα διότι παραβίασε ευρωπαϊκές οδηγίες και δεν υλοποί-
ησε όλα αυτά τα οποία είχε υποσχεθεί. Δεν έχει γίνει καµµία
ενέργεια. Το ΥΠΕΚΑ έχει τη νοµοθεσία για τις γεωτρήσεις καθώς
και το συντονισµό όλων των έργων. Έπρεπε να έχουν γίνει είκοσι
µία δράσεις -τις κυριότερες δεν τις αναφέρατε- όπως είναι η ολο-
κλήρωση βαθέων ενδιαιτηµάτων και η δηµιουργία δεξαµενών

ωρίµανσης, έτσι ώστε τα βιοµηχανικά λύµατα να µην ρυπαίνουν
τη λίµνη. Θα έπρεπε επίσης, να έχει ολοκληρωθεί το αποχετευ-
τικό του Λαγκαδά, που αυτήν τη στιγµή βρίσκεται µόνο στο 30%
και πρέπει να δείτε γιατί βρίσκεται µόνο στο 30%. 

Υπάρχει οδηγία από την Ευρωπαϊκή Ένωση για τη µη απόρ-
ριψη λυµάτων σε φυσικούς αποδέκτες, για την οποία η χώρα κα-
τηγορείται για παραβίασή της στην περίπτωση του υγροτόπου
της Κορώνειας λόγω της µη ολοκλήρωσης του αποχετευτικού
του Λαγκαδά, όπου είναι ένα έργο µείζονος σηµασίας κι έχει
πραγµατικά αδικαιολόγητες καθυστερήσεις. Αποτελεί ένα έργο
κεντροβαρικό για το master plan και την αποκατάστασή του, το
οποίο έχει ξεκινήσει από το 2006 και δεν έχει ολοκληρωθεί ακόµα
ή µάλλον έχει ολοκληρωθεί, όπως είπατε, µόνο κατά το 25%. 

Νοµίζω ότι πρέπει να υπάρξει κάποιος συντονισµός όλων
αυτών των φορέων, όπως είναι η αποκεντρωµένη διοίκηση, η πε-
ριφέρεια, οι φορείς των λιµνών οι οποίοι είναι οι µοναδικοί που
είναι εκεί και έχουν δει πραγµατικά το πρόβληµα, ο Ειδικός Γραµ-
µατέας Υδάτων, που και από αυτόν περιµένω απαντήσεις, αλλά
ποτέ δεν µου έκανε την τιµή, όπως είστε κι εσείς που πρέπει να
έρθετε να δείτε εκεί το πρόβληµα και όχι απλά να το αφουγκρά-
ζεστε.

Υπάρχουν, επίσης, άλλοι φορείς, όπως είναι το Διαβαλκανικό
Κέντρο Περιβάλλοντος που έχει πρόγραµµα παρακολούθησης
των υδάτων τριακόσιες εξήντα πέντε µέρες το χρόνο. Νοµίζω ότι
από εκεί µπορούµε να δούµε την κατάσταση στην οποία βρίσκε-
ται η Λίµνη, να µας ενηµερώσουν και να βρούµε τον τρόπο επί-
λυσης των προβληµάτων. Νοµίζω ότι εκεί δεν έχει έρθει κανένας
να δει το πρόβληµα και τα πάντα λύνονται από την Αθήνα και από
τα γραφεία χωρίς κανένας να καταλαβαίνει τι συµβαίνει. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κυρία συνάδελφε. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΣΤΑΥΡΟΣ ΚΑΛΑΦΑΤΗΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Περιβάλ-

λοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλλαγής): Ευχαριστώ πολύ,
κυρία Πρόεδρε. 

Κατ’ αρχάς, κυρία συνάδελφε, θα ήθελα να επισηµάνω ότι τα
ζητήµατα προστασίας του περιβάλλοντος υπεκφεύγουν των στε-
νών αρµοδιοτήτων των φορέων που επιλαµβάνονται τα ζητήµατα
αυτά. Θα µπορούσα να πω –και είναι αληθές- ότι το ΥΠΕΚΑ σε
σχέση µ’ αυτά τα οποία είχε και όφειλε να κάνει είναι απολύτως
συνεπές. Όµως, αυτό ξέρετε δεν λύνει το πρόβληµα, γιατί το
πρόβληµα υπάρχει. 

Σε κάθε περίπτωση, ειδικότερα το ζήτηµα της λίµνης Κορώ-
νειας και της προστασίας του περιβάλλοντος, είναι ζήτηµα πολ-
λών φορέων που θα πρέπει να δράσουν έγκαιρα και µε τις
κατάλληλες ενέργειες. Συµπτωµατικά, όπως θα γνωρίζετε, κατά-
γοµαι και εγώ από την περιοχή και γνωρίζω από κοντά το ζήτηµα.
Όµως, δεν είναι αυτό το ζητούµενο. 

Κυρία συνάδελφε, θα ήθελα να σας θέσω και κάποιες άλλες
παραµέτρους, προκειµένου να σας δώσω πληρέστερα το πλαί-
σιο, όσον αφορά την υλοποίηση των έργων για τα οποία ρωτάτε.

Οι όροι και οι περιορισµοί για την υλοποίηση έργων και για την
άσκηση δραστηριοτήτων στις ζώνες προστασίας, καθορίστηκαν
µε την κοινή υπουργική απόφαση του 2004 για το χαρακτηρισµό
του Εθνικού Πάρκου Υγροτόπων των λιµνών Κορώνειας, Βόβλης
και Μακεδονικών Τεµπών. Εκεί προβλέπονται µέτρα για την εγ-
κατάσταση και λειτουργία ρυπογόνων ή και υδροβόρων κατα-
στάσεων και επανεξέταση των µονάδων είτε για να προστεθούν
περιβαλλοντικοί όροι –όταν αυτό απαιτείται- είτε ακόµα και για
να αποµακρυνθούν στις περιπτώσεις που δηµιουργούν µη αντι-
µετωπίσιµο περιβαλλοντικό πρόβληµα. 

Αντίστοιχα µέτρα, καθορίζονται και για τη διαχείριση των υδά-
τινων πόρων µε στόχο τη µείωση της κατανάλωσης νερού κυρίως
από τις βιοµηχανίες και τη γεωργική δραστηριότητα. 

Η εφαρµογή τώρα των ειδικών διατάξεων που προβλέπονται
από την παραπάνω ΚΥΑ, συµπεριλαµβανοµένων και των ενεργειών,
των προνοµίων και αυθαιρεσιών που συντελέστηκαν πριν από τη
δηµοσίευσή της, αποτελεί αρµοδιότητα των καθ’ ύλην αρµόδιων
υπηρεσιών, που εν προκειµένω, είναι οι κατά περίπτωση περιφε-
ρειακές ή βεβαίως και αυτές της αποκεντρωµένης διοίκησης. 
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Σε δεύτερο δε επίπεδο ελέγχων και επιβολής κυρώσεων,
έχουν ήδη διενεργήσει, όπως ήδη σας είπα, και εξακολουθούν
να επιλαµβάνονται κάθε νέας παράβασης οι Επιθεωρητές Περι-
βάλλοντος. 

Τέλος, αξίζει εδώ να σας πω ότι ξεκινήσαµε ήδη και το σχεδια-
σµό της δηµιουργίας Εθνικού Μητρώου Υδρογεωτρήσεων, µε
στόχο ακριβώς τον εξορθολογισµό των χρήσεων, εγχείρηµα που,
όπως καταλαβαίνετε, εκτός των άλλων θα αντιµετωπίσει και σε
ένα πολύ µεγάλο βαθµό και γενικότερα το ζήτηµα της υπεράντ-
λησης νερού για γεωργικές χρήσεις. Σύµφωνα µε τα δεδοµένα
και την πληροφόρηση που έχω από τις υπηρεσίες, είναι ο κύριος
παράγοντας συµβολής στη δηµιουργία του προβλήµατος. 

Η υπεράντληση, λοιπόν, νερού για γεωργική χρήση είναι ένα
µεγάλο πρόβληµα, είναι ο πιο σηµαντικός παράγοντας για ζητή-
µατα που αφορούν, όπως αυτό της Κορώνειας. Και αυτή η πρω-
τοβουλία που αναλαµβάνουµε για τη δηµιουργία του Εθνικού
Μητρώου Υδρογεωτρήσεων, εκτός των υπολοίπων, προσδο-
κούµε να αντιµετωπίσει και αυτό το πρόβληµα σε άλλες αντίστοι-
χες περιπτώσεις. 

Πιστεύω ότι µε την προσπάθεια όλων των συναρµοδίων φο-
ρέων και µε τον κεντρικό συντονισµό του ΥΠΕΚΑ, η κατάσταση
µπαίνει σε ένα λογικό δρόµο. 

Κυρία συνάδελφε, το έργο της Κορώνειας είναι ένα πολυδιά-
στατο περιβαλλοντικό έργο, του οποίου η επιτυχής υλοποίηση,
εξαρτάται άµεσα από τη συµµετοχή όλων των χρηστών αυτού
του ευαίσθητου οικοσυστήµατος. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Αναπληρωτή Υπουργού)

Προφανώς δεν µπορούµε να γυρίσουµε πίσω το χρόνο. Όµως,
σίγουρα µπορούµε µε συντονισµένες κινήσεις να δώσουµε στην
Κορώνεια µια πραγµατική ευκαιρία και ως ΥΠΕΚΑ, είµαστε έτοι-
µοι να δώσουµε οποιαδήποτε µάχη και σε οποιοδήποτε επίπεδο,
προκειµένου να πετύχουµε αυτόν το στόχο. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και εµείς σας

ευχαριστούµε, κύριε Υπουργέ. 
Η τελευταία για σήµερα είναι η τρίτη µε αριθµό 403/8-10-2012

επίκαιρη ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Ηρακλείου
του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Βασιλείου Κεγκέ-
ρογλου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε την ενεργοποί-
ηση του Εθνικού Συµβουλίου Ανταγωνιστικότητας και Ανάπτυ-
ξης. 

Κύριε Κεγκέρογλου, έχετε το λόγο για δύο λεπτά. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η κοινωνία και ιδιαίτερα τα πιο

αδύναµα κοινωνικά στρώµατα, βιώνουν µε τον πιο δραµατικό
τρόπο τις επιπτώσεις της κρίσης. Βέβαια, κλείνουν καθηµερινά,
κυρίως, µικρές και µεσαίες επιχειρήσεις, µε αποτέλεσµα άνθρω-
ποι να βρίσκονται στο δρόµο. Η Κυβέρνηση συνεχίζει και πρέπει
να συνεχίσει -και µάλιστα πιο εντατικά- µια µεγάλη προσπάθεια,
προκειµένου να βγούµε από την κρίση.

Καθοριστικό ρόλο στην επιτυχία αυτής της προσπάθειας, θα
παίξει ο βαθµός κινητοποίησης των παραγωγικών, πνευµατικών
δυνάµεων του τόπου -όλων των δηµιουργικών δυνάµεων- και, βέ-
βαια, η αξιοποίηση των συγκριτικών πλεονεκτηµάτων που έχει η
χώρα, για τις οποίες µιλάµε όλοι συνεχώς. Όµως, αυτή η κινητο-
ποίηση, η ενεργοποίηση των παραγωγικών δυνάµεων, προϋπο-
θέτει την εθνική συνεννόηση πρώτα απ’ όλα των πολιτικών
δυνάµεων που βρίσκονται σ’ αυτήν την Αίθουσα και εκπροσω-
πούνται στο ελληνικό Κοινοβούλιο, κυρίως όµως, της Κυβέρνη-
σης µε τον κόσµο της οικονοµίας, της εργασίας και της γνώσης,
τους κοινωνικούς εταίρους. 

Το Εθνικό Συµβούλιο Ανταγωνιστικότητας και Ανάπτυξης από
τη σύνθεσή του και το ρόλο του, µπορεί να αποτελέσει το βήµα
του κοινωνικού διαλόγου, προκειµένου και να επικαιροποιήσουµε
και να καταστρώσουµε αλλά και να υλοποιήσουµε ένα εθνικό
σχέδιο για τη νέα ανάπτυξη, που χρειάζεται ο τόπος.

Επειδή δεν φαίνεται να έχει αξιοποιηθεί και να έχει ενεργοποι-
ηθεί στον απαιτούµενο βαθµό το Εθνικό Συµβούλιο Ανταγωνιστι-
κότητας και Ανάπτυξης και επειδή η χώρα µας στη διεθνή σειρά

κατάταξης µε κριτήριο την ανταγωνιστικότητα από το 2004 και
µετά έχει καταρρεύσει ως προς τη θέση της, ερωτάσθε, κύριε
Υπουργέ, εάν προτίθεσθε να αξιοποιήσετε και να ενεργοποι-
ήσετε στο βαθµό που χρειάζεται το Εθνικό Συµβούλιο Ανταγωνι-
στικότητας και Ανάπτυξης ως βήµα διαλόγου και συνεννόησης.
Και, βέβαια, εάν έχετε καταλήξει στους βασικούς άξονες, στο
πλαίσιο που θα αποτελέσει τη βάση της συζήτησης, προκειµένου
να καταλήξουµε σε ένα εθνικό σχέδιο παραγωγικής αναδιάρθρω-
σης της χώρας.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και εµείς ευχα-

ριστούµε, κύριε συνάδελφε.
Στην επίκαιρη ερώτηση θα απαντήσει ο Υφυπουργός Ανάπτυ-

ξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων,
κ. Αθανάσιος Σκορδάς.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Ευχαρι-
στώ, κυρία Πρόεδρε.

Θα συµφωνήσω και εγώ µε τον ερωτώντα Βουλευτή ότι το
Εθνικό Συµβούλιο Ανταγωνιστικότητας και Ανάπτυξης µπορεί,
πράγµατι, να παίξει σηµαντικό ρόλο στη συλλογική µας προσπά-
θεια για επανεκκίνηση της οικονοµίας. Θα συµφωνήσω, επίσης,
ότι εξαιτίας της πολιτικής συγκυρίας των τελευταίων µηνών, που
όλοι γνωρίζουµε, το Εθνικό Συµβούλιο Ανταγωνιστικότητας και
Ανάπτυξης δεν είχε εκ των πραγµάτων τη δυνατότητα της τυπι-
κής λειτουργίας του.

Όπως γνωρίζετε, η πολιτική ηγεσία του Υπουργείου Ανάπτυ-
ξης έχει τακτικές επαφές µε τα µέλη του Εθνικού Συµβουλίου,
ενώ κάποια από αυτά, ήδη έχουν αναλάβει το συντονισµό σε συγ-
κεκριµένες δράσεις του Υπουργείου.

Συνεπώς, είναι προφανές ότι ένας µόνιµος φορέας ανταλλα-
γής απόψεων, όπως το Εθνικό Συµβούλιο Ανταγωνιστικότητας
και Ανάπτυξης, έχει για την Κυβέρνηση ιδιαίτερη σηµασία. Είναι
στις προθέσεις µας η περαιτέρω δραστηριοποίηση του Εθνικού
Συµβουλίου και η ουσιαστική λειτουργία του, καθώς, όπως ξέ-
ρετε, η ανάπτυξη δεν διατάσσεται. 

Γνωρίζουµε όλοι ότι η πορεία της οικονοµίας δεν προκύπτει
από κανονιστικές και υπουργικές αποφάσεις αλλά από κοινή
προσπάθεια όλων µας. Πολιτείας, αγοράς, εργαζοµένων και κα-
ταναλωτών. Γι’ αυτό, το Εθνικό Συµβούλιο Ανταγωνιστικότητας
και Ανάπτυξης δεν το θεωρούµε απλώς ως ένα βήµα διαλόγου ή
ως ένα σώµα αξιολόγησης και παθητικής στάσης απέναντι στις
αποφάσεις της πολιτείας. Πιστεύουµε ότι οι παράγοντες της
αγοράς και οι εκπρόσωποί τους στο Εθνικό Συµβούλιο, είναι
ενεργοί σύµβουλοι και συµπαραστάτες της πολιτείας και αξιο-
ποιούµε την εµπειρία τους, ώστε να µπορούµε µε σύµµαχο την
αγορά, να καταπολεµούµε τις στρεβλώσεις και τις αθέµιτες πρα-
κτικές της. 

Το πρόβληµα της ρευστότητας είναι, όπως γνωρίζετε, το ση-
µαντικότερο εµπόδιο στην επανεκκίνηση της οικονοµίας, ενώ και
το ζήτηµα της αύξησης των εξαγωγών είναι ένα από τα κυρίαρχα
θέµατα που µας απασχολούν. Παράλληλα, εργαζόµαστε πάνω
στην απλοποίηση διαδικασιών και τη διευκόλυνση όσων θέλουν
να µπουν στην αγορά και να δοκιµάσουν τις δυνάµεις τους πάνω
σε µια επιχειρηµατική ιδέα. Η συµβολή σε όλη αυτήν την προ-
σπάθεια του Εθνικού Συµβουλίου Ανταγωνιστικότητας και Ανά-
πτυξης θεωρώ ότι θα είναι σηµαντική.

Πρόθεση, λοιπόν, του Υπουργείου, είναι να ενεργοποιηθεί το
Εθνικό Συµβούλιο Ανταγωνιστικότητας και Ανάπτυξης για να
υπηρετήσει αυτόν το στόχο και µάλιστα µε την µε την αποστολή
και τη σύνθεση που είχε συγκροτηθεί από την προηγούµενη κυ-
βέρνηση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ.
Κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, ασφαλώς δεν αρκεί η ανταλλαγή απόψεων,

ασφαλώς δεν αρκεί η τυπική λειτουργία ενός Εθνικού Συµβου-
λίου Ανταγωνιστικότητας και Ανάπτυξης. Εάν δεν καταστεί το όρ-
γανο της συνεννόησης των δυνάµεων της γνώσης, των δυνάµεων
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του κεφαλαίου, των δυνάµεων της εργασίας, εάν δεν δώσει το
µήνυµα στο σύνολο της κοινωνίας µε βάση ένα εθνικό, παραγω-
γικό, αναπτυξιακό σχέδιο, δεν θα υπάρξει επανεκκίνηση της οι-
κονοµίας. Χρειάζεται, λοιπόν, ουσιαστική λειτουργία πέρα από
τα συνηθισµένα, πέρα από αυτά που έχουµε γνωρίσει µέχρι
τώρα.

Σε άλλα φόρουµ που αφορούν επιµέρους θέµατα δεν υπάρχει
συνεννόηση των κοινωνικών εταίρων. Είναι αυτά που χωρίζουν
τους κοινωνικούς εταίρους, τα συµφέροντα των κοινωνικών εταί-
ρων. Όµως η επανεκκίνηση της οικονοµίας, η στήριξη της πραγ-
µατικής οικονοµίας που θα δώσει νέες θέσεις εργασίας, είναι
από αυτά που ενώνουν. 

Και, βέβαια, θα πρέπει να πούµε ότι η αντιµετώπιση της ύφε-
σης και της ανεργίας πρέπει να έχουν πρώτη προτεραιότητα και
η έξοδος από την κρίση προϋποθέτει βεβαίως τη δηµοσιονοµική
προσαρµογή, η οποία όµως δεν είναι ικανή συνθήκη για να
βγούµε από την κρίση. Χρειάζονται κι άλλα πράγµατα. Χρειάζεται
ασφαλώς σχέδιο, εδώ και τώρα δράσεις και πολιτικές. Πρέπει να
κάνουµε ένα άλµα µεγαλύτερο από τη φθορά. Εάν συνεχίζουµε
να διαχειριζόµαστε τα πράγµατα µε ρυθµό που είχαµε συνηθίσει
σε άλλες καταστάσεις, δεν θα βγούµε από την κρίση και τα
µέτρα δεν θα είναι τα τελευταία.

Γι’ αυτό, λοιπόν, εµείς επιµένουµε ότι χρειάζεται µία επικαιρο-
ποίηση της στρατηγικής, χρειάζεται παράλληλα µε τη δηµοσιο-
νοµική προσαρµογή µια δέσµη µέτρων για την κοινωνική
προστασία, να δούµε το θέµα της παρέµβασης στο κόστος ζωής
και στις τιµές –είστε και αρµόδιος Υφυπουργός- να δούµε µια
ουσιαστική ρύθµιση των δανείων κι όχι τις γιαλαντζί που συζη-
τάτε, να δούµε αποτελεσµατικά µέτρα ανάσχεσης της ανεργίας,
να δούµε ένα ισχυρό δίκτυο κοινωνικής αλληλεγγύης. 

Βέβαια, η στήριξη της πραγµατικής οικονοµίας που είναι ο µε-
γάλος άξονας που πρέπει να προωθήσουµε, έχει πρώτα απ’ όλα
ανάγκη από τη διασφάλιση της ρευστότητας στην αγορά. Χωρίς
ρευστότητα στην αγορά δεν µπορεί να στηριχθούν οι επιχειρή-
σεις. Θα πρέπει επιτέλους να καταλήξουµε σε αυτό το φορολο-
γικό σύστηµα που λένε όλες οι πτέρυγες εδώ µέσα, το δίκαιο, το
αναπτυξιακό, το κοινωνικό, το αποτελεσµατικό, το σταθερό, αλλά
ο διάλογος έχει σταµατήσει εδώ και καιρό, επτά µήνες. Πιστεύω
ότι χάσαµε πολύτιµο χρόνο από το Μάρτιο και µετά µε τις απα-
νωτές εκλογές και µε την παρατεταµένη προετοιµασία της Κυ-
βέρνησης. Αλλιώς δεν θα υπάρξουν νέες επενδύσεις, νέες δου-
λειές και νέες θέσεις εργασίας.

Γι’ αυτό, λοιπόν, νοµίζω ότι όλα αυτά τα οποία συζητάµε και
λέµε, δεν πρέπει ως λίθοι, πλίνθοι και κέραµοι ατάκτως ερριµ-
µένα να υπάρχουν σαν σκόρπιες τακτικές. Θα πρέπει να αποτε-
λούν συνεκτικά τµήµατα ενός ενιαίου σχεδίου για την
παραγωγική ανασυγκρότηση της χώρας.

Η αρχή πιστεύω ακράδαντα ότι µπορεί να γίνει µε το Εθνικό
Συµβούλιο Ανταγωνιστικότητας και Ανάπτυξης. Είναι το όργανο
στο οποίο θα καλέσετε όλους -και τα κόµµατα- να έρθουν να κα-
ταθέσουν τις απόψεις  τους. Ξεκινήστε κι ας αναλάβει ο καθένας
είτε εκπροσωπεί δυνάµεις της κοινωνίας είτε είναι πολιτική δύ-
ναµη, τις ευθύνες του σε σχέση µε την ανάγκη που έχει σήµερα
η πατρίδα µας και κυρίως η κοινωνία που βιώνει και τις δύσκολες

συνθήκες.
Περιµένουµε άµεσα την ενεργοποίηση του Εθνικού Συµβου-

λίου Ανταγωνιστικότητας και Ανάπτυξης.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε συνάδελφε.
Κύριε Υφυπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Δεν έχω
λόγο να διαφωνήσω µε τον κύριο κορµό των παρατηρήσεων.

Όπως σας είπα και στην πρωτολογία µου, η συνεργατική
δράση πολιτείας και αγοράς, είναι για µας ο κινητήριος µοχλός
για την επανεκκίνηση της οικονοµίας. Με αυτό το πνεύµα θα
αξιοποιήσουµε το Εθνικό Συµβούλιο Ανταγωνιστικότητας και
Ανάπτυξης, µε το οποίο θα χαράξουµε εξειδικευµένες πολιτικές,
προκειµένου να έχουµε γρήγορα αποτελέσµατα και να στρέ-
ψουµε την εθνική µας οικονοµία προς την παραγωγή και την εξω-
στρέφεια, µε την αξιοποίηση των νέων τεχνολογιών και της
καινοτοµίας.

Η διαβούλευση µε την αγορά πάνω σε κάθε µας νοµοθετική
πρωτοβουλία, έχετε δει ότι υλοποιείται. Αυτές τις µέρες ξέρετε
ότι είναι σε δηµόσια διαβούλευση το σχέδιο νόµου για τις επεν-
δύσεις. Θα γίνει πιο συστηµατική µε τη συµβολή του Εθνικού
Συµβουλίου Ανταγωνιστικότητας και Ανάπτυξης, όχι µόνο για τις
νοµοθετικές µας πρωτοβουλίες αλλά και για εξειδικευµένα θέ-
µατα σαν αυτά που αναφέρατε και για τα οποία πρωτίστως πρέ-
πει να ακούσουµε όσους µοχθούν πάνω στον κάθε κλάδο ή
τοµέα και συνεπώς τον γνωρίζουν καλά αφού βιοπορίζονται µέσα
απ’ αυτόν. Και, βέβαια, η αξιολόγηση των πολιτικών και οι προ-
τάσεις για πιθανές αλλαγές µπορεί να είναι στον κύκλο των αρ-
µοδιοτήτων του ΕΣΑΑ, παρά το ότι δεν έχουν αναπτυχθεί µέχρι
τώρα.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε

και εµείς.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη  συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα επτά µαθητές και µαθήτριες και τέσ-
σερις εκπαιδευτικοί από το 1ο Γυµνάσιο Μαρκόπουλου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύ-
σουµε τη συνεδρίαση;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 11.47’ λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο ηµέρα Παρασκευή 12 Οκτωβρίου 2012 και ώρα
10.00’, µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος, κοινοβουλευτικό
έλεγχο: α) συζήτηση επικαίρων ερωτήσεων και β) συζήτηση της
υπ’ αριθµόν 10/7/20-9-2012 Βουλευτών των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων επίκαιρης επερώτησης προς τους Υπουργούς Εσωτερικών
και Οικονοµικών, σχετικά µε την περικοπή της επιχορήγησης των
ΟΤΑ, σύµφωνα µε την ηµερήσια διάταξη που έχει διανεµηθεί. 
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